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Αθήνα, σήµερα στις 5 Ιουλίου 2011, ηµέρα Τρίτη και ώρα
18.05’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Γ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΥ ΑΡΓΥΡΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Σπυρίδωνα Γαληνό,
Βουλευτή Λέσβου, τα ακόλουθα: 

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Οι Βουλευτές, Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ, Α’
Θεσσαλονίκης κ. ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙΔΟΥ και Β’ Θεσσαλονίκης κ.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΙΓΝΑΤΙΑΔΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο
Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων του 15ου Δηµοτικού Σχολείου
Ευόσµου, Νοµού Θεσσαλονίκης ζητεί την εφαρµογή σχεδίου
δράσης περιµετρικά του σχολείου για τη βελτίωση της ποιότητας
του ατµοσφαιρικού αέρα και την αποµάκρυνση των ηλεκτροφό-
ρων γραµµών υψηλής τάσης. 

2) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο προτείνονται λύσεις
γύρω από το ζήτηµα του αποκλεισµού των αγροτών και κτηνο-
τρόφων της Κρήτης από επενδύσεις στα φωτοβολταϊκά λόγω
της µη διασύνδεσης του νησιού µε την υπόλοιπη Ελλάδα.

3) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Αµα-
λιάδας καταθέτει τις θέσεις του σχετικά µε την οικονοµική
πολιτική της χώρας. 

4) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύνδεσµος Τυφλών
ζητεί την απαλλαγή των Ελλήνων τυφλών πολιτών από τα µέτρα
που προβλέπει το σχέδιο του εφαρµοστικού νόµου. 

5) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Οικολογική Κίνηση Πάτρας «ΕΝ ΑΙΘΡΙΑ»
αιτείται να επιβληθεί η νοµιµότητα στις αυθαιρεσίες και καταπα-
τήσεις εκτάσεων του Δηµοσίου στη Στροφυλιά Νοµού Αχαΐας.

6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Φαρµακευτικός Σύλλογος Αχαΐας
διαµαρτύρεται για την καθυστέρηση πληρωµής των επί πιστώσει

χορήγηση φαρµάκων στο ΤΑΠΟΤΕ. 

7) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Εργα-
ζοµένων στον ΟΤΕ εκφράζει τη διαµαρτυρία του για τη συρρί-
κνωση και την απαξίωση του ΟΤΕ.

8) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Θεσσαλικών Επιχειρήσεων και
Βιοµηχανιών αιτείται ώστε οι πινακίδες προσδιορισµού θέσης ή
οι πινακίδες προσανατολισµού να µην υπόκεινται στις περιορι-
στικές διατάξεις των σχετικών νόµων που ισχύουν για τις διαφη-
µιστικές πινακίδες. 

9) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην οικονοµική
κρίση που αντιµετωπίζει ο εµπορικός κλάδος Αιγίου. 

10) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι επιτυχόντες του ν.2643/98
της κεντρικής Μακεδονίας αιτούνται την προσθήκη κοινωνικών
κριτηρίων για την επαγγελµατική αποκατάσταση των προστα-
τευοµένων από το ν.2643/98.

11) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜ-
ΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Συνοµοσπονδία
Ατόµων µε Αναπηρία εκφράζει την αντίθεσή της στον κοσµοπο-
λίτικο χαρακτήρα µε τον οποίο παρουσιάστηκαν οι εκδηλώσεις
των Special Olympics όταν οι δοµές στήριξης των ατόµων µε
νοητική αναπηρία βρίσκονται σε δεινή οικονοµική κατάσταση.

12) Οι Βουλευτές, Λέσβου κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ και Α’
Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία η Ένωση Οινοποιητικών Συνεταιρισµών Σάµου αιτείται
την κατάργηση του τέλους ακίνητης περιουσίας και της περαί-
ωσης κάθε φόρου που επιβαρύνει το σαµιώτικο κρασί κ.λπ..

13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Εργαζο-
µένων στον ΟΤΕ εκφράζει τη διαµαρτυρία του για την συρρί-
κνωση και την απαξίωση του ΟΤΕ.

14) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜ-
ΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Εκτελεστική Επιτροπή
της Δηµοκρατικής Ανεξάρτητης Κίνησης Εργαζοµένων Ιδιωτικού
Τοµέα καταγγέλλει ότι µε την πολιτική του µνηµονίου υπονοµεύε-
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ται κάθε προοπτική ανάκαµψης της χώρας.

15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Υπαλλήλων Μετοχικού
Ταµείου Πολιτικών Υπαλλήλων αιτείται την παραµονή του Μετο-
χικού Ταµείου Πολιτικών Υπαλλήλων στο Υπουργείο Οικονοµι-
κών.

16) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜ-
ΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι διοριστέοι πανεπιστη-
µιακής εκπαίδευσης της προκήρυξης 1Γ/2008, για θέσεις του
Υπουργείου Οικονοµικών εκφράζουν την αντίθεσή τους στο
άρθρο 37 παράγραφος 1 του εφαρµοστικού νόµου που µεταθέ-
τει την καταληκτική ηµεροµηνία πρόσληψης των επιτυχόντων
ΑΣΕΠ από 31/12/2013 στις 31/12/2015.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι διοριστέοι πανεπιστηµιακής εκ-
παίδευσης γραπτού διαγωνισµού ΑΣΕΠ 1Γ/2008 του Υπουργείου
Οικονοµικών εκφράζουν τις θέσεις τους σχετικά µε το άρθρο 37
του σχεδίου νόµου «Επείγοντα µέτρα εφαρµογής µεσοπρόθε-
σµου πλαισίου δηµοσιονοµικής στρατηγικής 2012-2015».

18) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην επικείµενη κα-
τάργηση των παραρτηµάτων του ΕΚΑΒ. 

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Διοίκηση του Εργατοϋπαλληλι-
κού Κέντρου Βόλου αιτείται την υλοποίηση µιας σειράς έργων
υποδοµής στην περιοχή, τα οποία θα βοηθήσουν στη µείωση της
ανεργίας .

20) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΣΥΜΕΩΝ (ΣΙΜΟΣ) ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Δηµοτικό Συµβούλιο του
Δήµου Μαντουδίου-Λίµνης-Αγίας Άννας αιτείται την αποµά-
κρυνση κεραίας κινητής τηλεφωνίας από κατοικηµένη περιοχή
του δήµου.

21) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΣΥΜΕΩΝ (ΣΙΜΟΣ) ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Κων/νος Β. Παπασωτηρίου
αιτείται να ενηµερωθεί σχετικά µε το µέλλον της Ενώσεως Απο-
στράτων Αξιωµατικών Στρατού.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην επικείµενη συγ-
χώνευση του Εθνικού Ιδρύµατος Νεότητας το οποίο έχει την
εποπτεία των Φοιτητικών και Σπουδαστικών Εστιών της χώρας
µας. 

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Συντακτών Ηµερησίων
Εφηµερίδων Πελοποννήσου -Ηπείρου-Νήσων αιτείται να ενηµε-
ρωθεί σχετικά µε το µέλλον του τηλεοπτικού σταθµού «TELE-
TIME» Πάτρας.

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργαζοµένων Ωνά-
σειου Καρδιοχειρουργικού Κέντρου εκφράζει την αντίθεσή του
στη σχεδιαζόµενη προσπάθεια απαξίωσης του κέντρου από το
Υπουργείο Υγείας.

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη µη υλοποίηση
του αιτήµατος για τη δηµιουργία µουσείου της οικίας του Κωστή
Παλαµά στην Κόρινθο. 

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην αναγκαιότητα
λήψης αποφάσεων από τους τοπικούς φορείς για τη δηµιουργία
του εργοστασίου στερεών αποβλήτων στο Νοµό Αχαΐας. 

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Εµπορικός και Εισαγωγικός Σύλ-
λογος Πατρών εκφράζει την αντίθεσή του στην αντιαναπτυξιακή
πολιτική του µνηµονίου και στα µέτρα του µεσοπρόθεσµου προ-
γράµµατος που προτείνει η τρόικα.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Πληροφορικών Ελλάδας
αιτείται την επίλυση θεµάτων που αφορούν στη µοριοδότηση των
στελεχών της εκπαίδευσης.

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Συνδικάτο Εργαζοµένων ΙΓΜΕ
διαµαρτύρεται για την κατάργηση του ινστιτούτου.

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατόµων
µε Αναπηρία εκφράζει την αντίθεσή της στην πώληση µετοχών
της ΔΕΗ σε ιδιώτες. 

31) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΜΑΝΩΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία τα Σωµατεία Εργατοτεχνιτών Ναυ-
τεργατών και Υπαλλήλων Διώρυγας Κορίνθου ζητούν να
ενηµερωθούν για το εργασιακό καθεστώς που επικρατεί στη διώ-
ρυγα της Κορίνθου. 

32) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Αγροτικών Συλλόγων
Νοµού Ηρακλείου ζητά την αποζηµίωσή των αµπελουργών του
νοµού για τις ζηµιές που προκάλεσε στις καλλιέργειες ο µύκητας
του περονόσπορου. 

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Ειδικό Οικοτροφείο Παίδων
«Ελπίς» εκφράζει τη δεινή οικονοµική του κατάσταση.

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Ιωάννης Παναγιώτου αιτείται
µείωση του προστίµου στους πολύτεκνους για τη διατήρηση των
ηµιυπαίθριων χώρων.

35) Οι Βουλευτές, Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία η Ένωση Αξιωµατικών Πυροσβεστικού Σώµα-
τος εκφράζει τις ενστάσεις της αναφορικά µε το µεσοπρόθεσµο
σχέδιο.

36) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία αιτείται τη συνέχιση της λειτουργίας του
υποκαταστήµατος του ΙΚΑ Βελεστίνου του Δήµου Ρήγα Φεραίου.

37) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Αρχανών Αστερου-
σίων Νοµού Ηρακλείου αιτείται την οικονοµική αποζηµίωση των
παραγωγών αµπελώνων του δήµου από τις δυσµενείς καιρικές
συνθήκες Μαΐου -Ιουνίου.

38) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία αιτείται τη συνέχιση της λειτουργίας του
υποκαταστήµατος του ΙΚΑ Ζαγοράς Νοµού Μαγνησίας.

39) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Προσωπικού Λιµενικού
Σώµατος Ανατολικής Κρήτης καταγγέλλει την απαξίωση των Σω-
µάτων Ασφαλείας σε όλα τα επίπεδα.

40) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Ηρακλής Γαλανάκης καταθέ-
τει προβλήµατα και προτάσεις σχετικά µε την παραµονή του
Ευρωπαϊκού Οργανισµού Ασφάλειας Δικτύων και Πληροφοριών
(ENISA) στο Ηράκλειο Κρήτης.
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41) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την επανεξέταση των ρυθ-
µίσεων που αφορούν στην επιστροφή των αστυνοµικών
υπαλλήλων στην Ενεργό Υπηρεσία.

42) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία καταθέτει την αναγκαιότητα συµ-
πληρωµατικής χρηµατοδότησης για το πρόγραµµα «Βοήθεια στο
Σπίτι» στο Νοµό Ηρακλείου.

43) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Αγροτικών Συλλόγων
Νοµού Ηρακλείου αιτείται την αποζηµίωση των αµπελουργών
του νοµού για τον περονόσπορο.

44) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Ελλήνων Κατασκευα-
στών Πολυεστερικών και Άλλων Σκαφών, Παρελκόµενων, Εξα-

ρτηµάτων, Εµπόρων και Υπηρεσιών αιτείται στο άρθρο 11 του
σχεδίου νόµου «Επείγοντα µέτρα εφαρµογής µεσοπρόθεσµου
πλαισίου δηµοσιονοµικής προσαρµογής 2012-2015» την αναδια-
τύπωση της έκφρασης «χώρων στάθµευσης οχηµάτων» µε την
προσθήκη «Χώρων στάθµευσης οχηµάτων- σκαφών».

45) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Μωραϊτάκης, Πρόεδρος του
ΣΜΕΧΑ, αιτείται να πληρώσουν οι τράπεζες τους τόκους για το
δάνειο που έλαβαν από το δηµόσιο.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 12033/24-02-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Στυλιανίδη Ευριπίδη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7161-17-06-2011
έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνι-
στικότητας και Ναυτιλίας η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 15959/10-05-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Μαρκογιαννάκη Χρήστου, Κιλτίδη Κωνσταντίνου, Κοντο-
γιάννη Γεωργίου και Αυγενάκη Ελευθερίου δόθηκε µε το υπ’

αριθµ. 21/395/ΑΣ 26089δις/17-06-2011 έγγραφο από τον
Υπουργό Εξωτερικών η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 16357/16-05-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Λεβέντη Αθανασίου , Ψαριανού Γρηγορίου δόθηκε µε το
υπ’ αριθµ. 28828/17-06-2011 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσω-

τερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης η ακό-
λουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 16685/23-05-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Παπαδηµούλη Δηµήτριου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ

1086535 ΕΞ 2011-3722/17-06-2011 έγγραφο από τον Υφυπουργό
Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 17043/27-05-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 28811/17-06-

2011 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης
και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 17218/01-06-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 21/396/ΑΣ

26105δις/17-06-2011 έγγραφο από τον Υπουργό Εξωτερικών η
ακόλουθη απάντηση:
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7. Στην µε αριθµό 17345/02-06-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Πλεύρη Αθανάσιου, Γεωργιάδη Σπυρίδωνος – Αδώνιδος

δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 21/397/ΑΣ26418δις/17-06-2011 έγγραφο
από τον Υπουργό Εξωτερικών η ακόλουθη απάντηση:
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8. Στην µε αριθµό 17415/02-06-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 21/401/ΑΣ

26425δις/17-06-2011 έγγραφο από τον Υπουργό Εξωτερικών η
ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΑΝΑΦΟΡΩΝ ΚΑΙ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Αναφορές και ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Ξεκινάµε µε την πρώτη µε αριθµό 15791/749/4-5-2011 ερώ-

τηση και Αίτηση Κατάθεσης Εγγράφων του Βουλευτή του Πα-
νελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Κωνσταντίνου Καρτάλη
προς τον Υπουργό Εσωτερικών, σχετικά µε την εκτέλεση έργων
βελτίωσης, συντήρησης και αποκατάστασης του οδικού δικτύου
στο Νοµό Μαγνησίας. 

Ο κ. Κωνσταντίνος Καρτάλης έχει το λόγο για δύο λεπτά για
να αναπτύξει την ερώτησή του. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΤΑΛΗΣ: Ευχαριστώ κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα, ξεκινώντας να επισηµάνω ότι για µία ακόµα ερώ-

τηση κοινοβουλευτικού ελέγχου, που έχει κατατεθεί, παρατηρεί-
ται καθυστέρηση στην τήρηση των προθεσµιών σε ό,τι αφορά
στην απάντηση προς τον ερωτώντα Βουλευτή και στην κατάθεση
των εγγράφων. Μέχρι σήµερα που µιλάµε τα έγγραφα δεν έχουν
κατατεθεί. Κανένας Βουλευτής δεν επιθυµεί να κάνει δύσκολη τη
δουλειά των Υπουργείων, όµως στο πλαίσιο του κοινοβουλευτι-
κού ελέγχου καλό είναι να τηρούνται οι προθεσµίες, για να µπο-
ρούµε να έχουµε κι εµείς τη δυνατότητα να ενηµερώνουµε τις
τοπικές κοινωνίες για τα ειδικότερα θέµατα τα οποία µας θέτουν.

Η ερώτηση αυτή καθαυτή πραγµατεύεται το οδικό κύκλωµα
του Πηλίου, το οδικό δίκτυο του Πηλίου, ένα δίκτυο το όποιο έχει
πρακτικά γεράσει µε το χρόνο, χρειάζεται µία σαφή ανάταξη και
αναβάθµιση µέσα από ένα ειδικό έργο, το οποίο δεν έχει απλά
το χαρακτήρα ενός οδικού έργου αλλά κρατά την κοινωνική συ-
νοχή της περιοχής, αποτελεί το συνδετικό ιστό των δεκάδων οι-
κισµών του Πηλίου, στηρίζει την τουριστική ανάπτυξη και
επιτρέπει την άµεση επικοινωνία της υπόλοιπης Μαγνησίας, Θεσ-
σαλίας και Ελλάδος µε την ορεινή περιοχή του Πηλίου.

Το πνεύµα και το σκεπτικό της ερώτησης είναι ότι το Υπουρ-
γείο Εσωτερικών θα πρέπει να αναλάβει πρωτοβουλίες για την
τεχνική ωρίµανση του έργου, έτσι ώστε να υπάρχουν χρηµατο-
δοτήσεις µέσα από τους κοινοτικούς πόρους, γιατί αυτή είναι βα-
σική προτεραιότητα για να µπορέσει στην επόµενη αναθεώρηση
το ΕΣΠΑ να ενταχθεί το συγκεκριµένο έργο και να προκύψει µία
καθαρή ανάταξη του οδικού δικτύου, αντί για τις εµβαλωµατικές
και επιδερµικές παρεµβάσεις που γίνονται σήµερα εκ των πραγ-
µάτων και που έχουν ως αποτέλεσµα να διορθώνεται µερικώς,
χρονικά και χωρικά, το έργο αλλά οι αντοχές των διορθώσεων
να είναι περιορισµένες, οι πιστώσεις να δαπανώνται και στην
πράξη να µην υπάρχει το αναγκαίο και επιθυµητό αποτέλεσµα
για τις τοπικές κοινωνίες.

Το Υπουργείο Εσωτερικών, λοιπόν, πρέπει να αναλάβει, σύµ-
φωνα µε το πνεύµα της ερώτησης, τις πρωτοβουλίες εκείνες για
να ωριµάσει το έργο αυτό, να δροµολογηθεί στη συνέχεια µαζί
µε το Υπουργείο Περιφερειακής Ανάπτυξης και να στηριχθούν
οι οικισµοί του Πηλίου από τα προβλήµατα αποµόνωσης, τα
οποία έχουν αντιµετωπίσει το τελευταίο διάστηµα από την έλ-
λειψη επαρκούς οδικού κυκλώµατος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Στον κ. Κωνσταντίνο
Καρτάλη θα απαντήσει ο Υφυπουργός Εσωτερικών κ. Πάρις Κου-
κουλόπουλος για τρία λεπτά. 

ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερι-
κών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Θέλω να ξεκινήσω από κάτι που θεωρώ µείζον και σηµαντικό
και το έθιξε ξεκινώντας την οµιλία του ο αγαπητός συνάδελφος
κ. Καρτάλης και έχει να κάνει µε το εκπρόθεσµο της απάντησης
του Υπουργείου, γεγονός που κατέστησε και την ερώτηση επί-
καιρη. Η ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει κατατεθεί στις 4
Μαΐου και συζητείται σήµερα, δύο µήνες µετά και πλέον ως επί-
καιρη. Θα µπορούσε, λοιπόν, να είχε τύχει απάντησης. 

Επ’ αυτού, λοιπόν, θέλω να θίξω δύο ζητήµατα. Το ένα είναι
πως υπάρχει µια επαρκής δικαιολογία γι’ αυτήν την καθυστέ-
ρηση, δεδοµένου ότι όπως έχω πει και ως Βουλευτής -και θα µε
ακούσετε όσο καιρό είµαι Υφυπουργός Εσωτερικών να το επα-
ναλαµβάνω πάρα πολλές φορές- δεν έχει γίνει συνείδηση σε κα-

νέναν µας –και φυσικά δεν εξαιρώ τον εαυτό µου- το βάθος και
το εύρος της αλλαγής που έχουµε κάνει µε τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ».
Αυτό δηµιούργησε κυριολεκτικά µια συµφόρηση στις υπηρεσίες
του Υπουργείου Εσωτερικών, που είχε και την αρµοδιότητα να
κινήσει όλη αυτήν τη γιγαντιαία και πολύ σηµαντική για τον τόπο
µας µεταρρύθµιση. Το γεγονός, λοιπόν, αυτό κρύβει µια σχετικά
επαρκή δικαιολογία, όπως είπα, από την πλευρά των υπηρεσιών
για την καθυστέρησή τους. 

Όµως, το δεύτερο θέµα που είναι πιο σηµαντικό και θέλω να
το τονίσω, γιατί το θεωρώ πολυσήµαντο, είναι το γεγονός ότι η
πολιτική ηγεσία –και έχω την εξουσιοδότηση του Υπουργού Εσω-
τερικών κ. Καστανίδη να το πω στην Ολοµέλεια και είναι δεσµευ-
τικό, κύριε Πρόεδρε- ιεράρχησε τις εκκρεµότητες, παρ’ όλο που
αυτές που µας περιµένουν κάθε µέρα προς επίλυση είναι πολλές,
δεδοµένου ότι όπως είπα, το εύρος και το βάθος της αλλαγής
του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» είναι τεράστιο και δεν πρέπει να µείνει πίσω. 

Παρ’ όλα αυτά, η διαδικασία του κοινοβουλευτικού ελέγχου
µε εντολή του Υπουργού κ. Καστανίδη έχει πάρει απόλυτη προ-
τεραιότητα. Μάλιστα, έχει γίνει και σχετική σύσκεψη µε το σύ-
νολο των υπηρεσιών και όχι µόνο µε την Υπηρεσία Κοινοβου-
λευτικού Ελέγχου, γιατί θεωρούµε ότι οι ερωτήσεις των Βουλευ-
τών θα πρέπει να απαντώνται στην ώρα τους. 

Παρά το γεγονός ότι δεν έχω πολύ µεγάλη κοινοβουλευτική
εµπειρία, πολύ περισσότερο βέβαια στην εκτελεστική εξουσία,
πιστεύω και αισιοδοξώ ότι θα σταθούµε συνεπείς σ’ αυτό το πολύ
κρίσιµο σηµείο, γιατί αφορά όχι τον τύπο, αλλά την ουσία. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Διότι, όπως θα πω στη συνέχεια -αναγκαστικά στη δευτερολο-
γία µου, γιατί δεν θέλω να καταχραστώ το χρόνο- σε ένα µέρος
των υπηρεσιών υπήρχε η άποψη –και δεν τους αδικώ- ότι κατά
τον τύπο το Υπουργείο Εσωτερικών είναι αναρµόδιο, µε την έν-
νοια ότι τα λεφτά που δίνει το Υπουργείο Εσωτερικών αφορούν
αποκλειστικά σε αποκεντρωµένους φορείς, όπως φαίνεται και
από το έγγραφο που καταθέτω, δεδοµένου ότι ο αγαπητός συ-
νάδελφος κ. Καρτάλης έχει ζητήσει κάποια έγγραφα. 

Από αυτά τα έγγραφα, λοιπόν, προκύπτει ότι τα κονδύλια είναι
αρκετά. Δεν είναι µόνο για το Νοµό Μαγνησίας –σήµερα Περι-
φερειακή Ενότητα Μαγνησίας- αλλά αφορούν αποκλειστικά,
όπως ο νόµος υποχρεώνει, έργα συντήρησης. Όµως, το ερώ-
τηµα του Βουλευτή δεν αφορά τα έργα συντήρησης, αλλά την
ωρίµανση της οριστικής επίλυσης του προβλήµατος που έχουν
αναδείξει οι πρόσφατες κακοκαιρίες, όπως ο χειµώνας που πέ-
ρασε κ.ο.κ.. 

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Εσωτερικών κ. Παρασκευάς
Κουκουλόπουλος καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα
έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµ-
µατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βου-
λής)

Επ’ αυτού θα επανέλθω στη δευτερολογία, γιατί κατά τον τύπο
µεν θα µπορούσε αυτή η απλή απάντηση να είναι η απάντηση
από την πλευρά του Υπουργείου Εσωτερικών και να παραπέµπει
σε άλλα Υπουργεία. Όµως, νοµίζω ότι υπάρχει ένα ουσιαστικό
θέµα, το οποίο και θα θίξω στη δευτερολογία µου. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχάριστα ακούστηκε

η πρώτη απάντηση του κ. Κουκουλόπουλου ότι θα ανταποκριθεί
στον κοινοβουλευτικό έλεγχο των Βουλευτών. 

Το λόγο έχει τώρα ο Βουλευτής κ. Καρτάλης για τρία λεπτά. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΤΑΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Ευχαριστώ τον κ. Κουκουλόπουλο για τη συναντίληψη που

έδειξε στο ζήτηµα που τέθηκε προηγουµένως. Επίσης, παρέ-
λειψα να τον συγχαρώ για την ανάληψη των καθηκόντων του
αυτή την πρώτη φορά που συναντιόµαστε στη Βουλή µ’ αυτές
τις ιδιότητες, δηλαδή στο πλαίσιο κοινοβουλευτικού ελέγχου. 

Όµως, νοµίζω ότι το ζήτηµα είναι ευρύτερο και έχει να κάνει
µε την υποχρέωση του Υπουργείου Εσωτερικών και στο πλαίσιο
του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» να προτάξει συγκεκριµένα αναπτυξιακά έργα
τα οποία µπορούν να στηρίξουν τις τοπικές κοινωνίες. 

Θα ήταν λάθος να εξετάσουµε ένα οδικό έργο, όπως αυτό του
οδικού κυκλώµατος του Πηλίου, ως ένα απλά κατασκευαστικό
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έργο. Η σηµασία του είναι ότι στηρίζει τις τοπικές κοινωνίες, δη-
µιουργεί τοπική ανάπτυξη, συνθέτει τον εσωτερικό χώρο της Μα-
γνησίας και του επιτρέπει να επικοινωνήσει µε τις υπόλοιπες
περιοχές. 

Το Υπουργείο Εσωτερικών, λοιπόν, κατά την άποψή µου, θα
πρέπει να αναλάβει πρωτοβουλία και γι’ αυτό το έργο, αλλά και
για άλλα έργα σε άλλες περιοχές της Ελλάδας και να πιέσει τα
συναρµόδια Υπουργεία, όπως το Υπουργείο Περιφερειακής Ανά-
πτυξης που διαθέτει τις αναγκαίες πιστώσεις, ώστε µέσα από τις
διατάξεις που προσφέρει το ΕΣΠΑ και µάλιστα µέσα από τη δυ-
νατότητα που υπάρχει για αυξηµένη συµµετοχή της Ευρωπαϊκής
Ένωσης το τελευταίο διάστηµα να ωριµάσουν τα συγκεκριµένα
έργα, για να µπορέσει και ο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ» σε επόµενη φάση,
κύριε Υπουργέ, να «περπατήσει» καλύτερα µε καλύτερες συνθή-
κες και µε τη στήριξη των τοπικών κοινωνιών. 

Με την ίδια ευκαιρία το Υπουργείο Εσωτερικών θα πρέπει να
καταρτίσει ένα κώδικα υλοποίησης των τεχνικών έργων στην ελ-
ληνική περιφέρεια, ιδιαίτερα σε τοπική κλίµακα, από τις περιφε-
ρειακές και τοπικές αυτοδιοικήσεις. Έχετε κάνει δήµαρχος
πολλά χρόνια και γνωρίζετε πόσο µεγάλη σηµασία µπορεί να έχει
ένα µικρό έργο σε µια περιφερειακή περιοχή. Μπορεί στην
Αθήνα, στη Θεσσαλονίκη ένα έργο να θεωρείται πολύ µικρό και
σε άλλες περιοχές να θεωρείται έργο µείζον. 

Θα πρέπει, λοιπόν, το Υπουργείο να βρει έναν τρόπο καταγρα-
φής και παρακολούθησης της ποιότητας και της σηµασίας των
έργων που εκτελούνται, ώστε να αποφεύγεται και η επικάλυψη
έργων και η περιττή δαπάνη σε ό,τι αφορά στις πιστώσεις και η
δροµολόγηση των αναγκαίων έργων σε τοπική κλίµακα. 

Συγκεκριµένα αναφέροµαι σε ένα έργο στη Μαγνησία, το
οποίο κατασκευάστηκε, για να λειτουργεί και να συνδέει το κεν-
τρικό µε το ανατολικό Πήλιο. Το έργο κατασκευάστηκε. Όµως,
λειτουργεί µόλις για εννέα µήνες. Για τους άλλους µήνες πρέπει
να σταµατήσει η λειτουργία του, καθώς διέρχεται µέσα από το
Χιονοδροµικό Κέντρο του Πηλίου. Πρόκειται για µια περίπτωση
στην οποία ένας κώδικας καλής εκτέλεσης και υλοποίησης
έργων από πλευράς Υπουργείου Εσωτερικών θα βοηθήσει όλους
και πάνω απ’ όλα τους πολίτες, ώστε να έχουν την καλύτερη δυ-
νατή υποστήριξη στο πλαίσιο της υλοποίησης του ΕΣΠΑ. 

Αυτό περιµένουµε από το Υπουργείο Εσωτερικών, κύριε
Υπουργέ, και είναι προφανές ότι καλωσορίζω αυτά που είπατε
στο ξεκίνηµα για τη γρήγορη και έγκαιρη ενηµέρωση των Βου-
λευτών σε ό,τι αφορά στα θέµατα που δεν θέτουν υποχρεωτικά
οι ίδιοι, αλλά θέτουν, κυρίως, οι πολίτες των περιοχών τους. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Υφυ-
πουργός Εσωτερικών κ. Κουκουλόπουλος.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερι-
κών): Συνεχίζω, κύριε Πρόεδρε, αφού πρώτα απ’ όλα προσυπο-
γράψω αυτά που είπε ο κ. Καρτάλης, µε τον οποίο έχουµε
συνεργαστεί µε τον Υφυπουργό Γεωργίας –σήµερα- στη Διαρκή
Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου επί είκοσι µήνες. Ξέρουµε
όλοι πολύ καλά την επιµέλειά του και τις ευρύτατες γνώσεις του.
Προσυπογράφω, λοιπόν, όλα όσα είπε και θέλω να πάµε και λίγο
παραπέρα. 

Θέλω να πω προς όλους τους συναδέλφους που είναι εδώ,
απευθυνόµενος, φυσικά, στον ερωτώντα συνάδελφο, ότι πρέπει
να βρούµε έναν τρόπο να οργανώσουµε µία συζήτηση, ώστε να
βοηθηθεί το Υπουργείο Εσωτερικών διότι προχθές, την 1η Ιου-
λίου, υπήρξε µία ιστορική τοµή σε ό,τι αφορά στην αποκέντρωση
στην πατρίδα µας: Κονδύλια δέκα δισεκατοµµυρίων, που αφο-
ρούν τα Περιφερειακά Επιχειρησιακά Προγράµµατα, πέρασαν
εξ ολοκλήρου στην απόλυτη δυνατότητα διαχείρισης πλέον –τυ-
πικά και ουσιαστικά- των αιρετών Περιφερειών. Πρόκειται για µια
µεγάλη τοµή για την ελληνική πολιτεία. 

Αν, όµως, κάποιος ακολουθήσει την οδό της αυτοτέλειας -που
σαφέστατα πρέπει να υπάρχει και είναι απολύτως σεβαστή- των
αποκεντρωµένων οργάνων πρώτου και δεύτερου βαθµού, αρχί-
ζουν και δηµιουργούνται κάποια ερωτηµατικά. Είµαι ο τελευταίος
που θα αµφισβητήσω αυτήν την αυτοτέλεια. Όµως, πρέπει να
βρούµε έναν τρόπο, ώστε τέτοιου τύπου ενέργειες, όπως τα προ-
βλήµατα στο ανατολικό Πήλιο να λάβουν την προτεραιότητα που
πρέπει. 

Εγώ πραγµατικά προβληµατίζοµαι, έχοντας υπηρετήσει χρό-
νια ολόκληρα τους αποκεντρωµένους θεσµούς: Πρώτον, πώς
ακριβώς θα ασκείται αύριο, για παράδειγµα, ο κοινοβουλευτικός
έλεγχος για πόρους που είναι κατά τα άλλα δηµόσιοι. Δεύτερον,
πώς θα βοηθηθούν οι τοπικές και περιφερειακές αρχές να δε-
σµεύσουν πόρους, για να ωριµάζουν έργα, µιας και τα µόνα
λεφτά που έχουµε, ειδικά στα χρόνια του µεσοπρόθεσµου, δεν
είναι άλλα απ’ αυτά των κοινοτικών κονδυλίων, όπου εκεί έχουν
αυστηρούς κανόνες ωριµότητας και επιλεξιµότητας;

Χάνεται κανείς µέσα σε ένα δαίδαλο ορολογίας. Πώς ακριβώς
µια τοπική περιφερειακή αρχή ωριµάζει και τι πρέπει να κάνει το
αρµόδιο για την αποκέντρωση Υπουργείο, που παράλληλα επο-
πτεύει και τους οργανισµούς, όπως είναι το Υπουργείο Εσωτε-
ρικών; 

Γι’ αυτό προσυπογράφω αυτά που είπε ο κ. Καρτάλης. Εγώ πι-
στεύω ότι το πρόγραµµα «ΕΛΛΑΔΑ», αγαπητέ συνάδελφε, θα
είναι η καλύτερη ευκαιρία που µπορεί να µας οδηγήσει σε ένα
τέτοιο επιχειρησιακό πρόγραµµα, ώστε να βάλουµε –ας µου επι-
τραπεί να πω- σε µια εξαναγκασµένη κυκλοφορία τους αποκεν-
τρωµένους θεσµούς, όχι για να αµφισβητήσουµε την αυτοτέλειά
τους, αλλά για να ενισχύσουµε την ευθύνη. Διότι µόνο αν προ-
σεγγίσουµε, όπως εσείς είπατε, τα ζητήµατα, προβλήµατα όπως
αυτά του ανατολικού Πηλίου µπορούν τελικά να βρουν λύση
µέσα από τους διαθέσιµους πόρους. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς σας ευχαρι-

στούµε. 
Συνεχίζουµε µε τη δεύτερη µε αριθµόν 16306/13-5-2011 ερώ-

τηση του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Σπυρίδωνος Γαλη-
νού προς την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε τη συµµετοχή εκπροσώπου του
Δήµου Λέσβου στην Οργανωτική Επιτροπή για τον εορτασµό των
εκατό χρόνων από τη γέννηση του Οδυσσέα Ελύτη. 

Το λόγο έχει ο κ. Γαληνός για δύο λεπτά, για να αναπτύξει την
ερώτησή του.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, είναι αναµφισβήτητο ότι η Λέσβος έχει δια-

χρονικά προσφέρει πολλά στην ελληνική γραµµατεία. Μία από
τις σηµαντικότερες προσφορές της είναι ο ποιητής Οδυσσέας
Ελύτης. Ο Δήµαρχος Λέσβου κ. Δηµήτρης Βουνάτσος έθεσε το
αίτηµα να συµπεριληφθεί εκπρόσωπος του δήµου στην οργανω-
τική επιτροπή για τον εορτασµό των εκατό χρόνων από τη γέν-
νηση του νοµπελίστα ποιητή, αίτηµα το οποίο και δίκαιο είναι και
η εκπλήρωση του αυτονόητη.

Όπως, επίσης, αυτονόητη θεωρούµε όχι µόνο την διοργάνωση
εκδηλώσεων για τον Οδυσσέα Ελύτη στη Λέσβο, αλλά και την
προβολή της σχέσης του ποιητή µε τη Λέσβο και σε εκδηλώσεις
που θα γίνουν από την ελληνική πολιτεία και εκτός του νησιού
µας.

Η ανταπόκριση της κυρίας Υπουργού στο αίτηµα του δηµάρ-
χου ότι ο Δήµος Λέσβου θα συµπεριληφθεί στην οργανωτική επι-
τροπή της διοργάνωσης εκδηλώσεων, γέµισε αρχικά µε χαρά την
τοπική κοινωνία της Λέσβου. Όλοι τότε θεωρήσαµε ότι η αντα-
πάντηση αυτή της Υπουργού δεν δόθηκε χάριν φιλοφρονήσεως,
αλλά είχε δεσµευτικό χαρακτήρα.

Επειδή, όµως, πέρασε αρκετό διάστηµα χωρίς καµµία περαι-
τέρω ενηµέρωση από τις υπηρεσίες του Υπουργείου, έθεσα τα
παρακάτω συγκεκριµένα ερωτήµατα, τα οποία µέχρι και σήµερα
που βρισκόµαστε εδώ, παραµένουν αναπάντητα. 

Πότε θα κληθεί να συµµετάσχει ο εκπρόσωπος του Δήµου Λέ-
σβου στην οργανωτική επιτροπή για τα εκατό χρόνια των εκδη-
λώσεων από τη γέννηση του Οδυσσέα Ελύτη;

Ποιες ενέργειες θα κάνετε για τον εορτασµό στη Λέσβο;
Τι ενέργειες θα κάνετε για να αναδειχθεί στις εκτός Λέσβου

εορταστικές εκδηλώσεις η σχέση του ποιητή µε αυτή;
Και βεβαίως, ελπίζω, κυρία Υπουργέ, ότι σήµερα θα έχω µία

σαφή απάντηση.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Στην ερώτηση θα

απαντήσει η Υφυπουργός Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρη-
σκευµάτων κ. Παρασκευή Χριστοφιλοπούλου.
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ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,
Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε συνάδελφε, η απάντησή µου θα είναι σαφής. Δεν ξέρω,
όµως, αν θα σας ικανοποιήσω σε σχέση µε το συγκεκριµένο αί-
τηµα. Και εξηγούµαι:

Το 2011, έχουµε τη συµπλήρωση των εκατό χρόνων από τη
γέννηση τριών εξεχόντων δηµιουργών των ελληνικών γραµµάτων
και της τέχνης, του Οδυσσέα Ελύτη, του Στρατή Τσίρκα και του
Νίκου Γκάτσου. Την ίδια χρονιά, έχουµε και εκατό χρόνια από το
θάνατο του µεγάλου, επίσης, Αλέξανδρου Παπαδιαµάντη. Τη
συµβολή αυτών των τεσσάρων δηµιουργών στα ελληνικά γράµ-
µατα, που έχουν πραγµατικά χρωµατίσει µε τη γραφίδα τους
πτυχές της ιστορίας µας, των παραδόσεών µας και των περιοχών
µας, όπως το υπέροχο νησί σας, πραγµατικά δεν µπορεί κανείς
να την αποτιµήσει. Είναι ανεκτίµητη.

Το Υπουργείο Παιδείας, µε πρωτοβουλία της ηγεσίας και συγ-
κεκριµένα της κ. Διαµαντοπούλου, η οποία µπήκε µπροστά σε
αυτήν την εξαιρετική, κατά τη γνώµη µου, και πρωτοποριακή
διοργάνωση, δηµιούργησε έναν ιστότοπο, τον ιστότοπο «I cre-
ate», και κάλεσε µέσω εγκυκλίου -την οποία θα σας καταθέσω-
τη σχολική κοινότητα, τις σχολικές µονάδες, τους µαθητές και
τους καθηγητές από όλη την Ελλάδα να καταθέσουν έργα και να
διοργανώσουν εκδηλώσεις παντού, σε συνεργασία, είτε µε τοπι-
κούς πολιτιστικούς συλλόγους είτε και µε την τοπική αυτοδιοί-
κηση, όπως θα δείτε χαρακτηριστικά να αναφέρει η εγκύκλιος.

Θέλαµε, λοιπόν, να δώσουµε τη σκυτάλη στα σχολειά µας.
Όντως, η σκυτάλη αυτή ανατέθηκε στους µαθητές µας και θα
δείτε ότι αυτό έγινε και στο νησί της Λέσβου. Έχω πολλά και
πολύ σηµαντικά στοιχεία να σας καταθέσω, συγκεκριµένα για τη
Λέσβο. Πρέπει να σας πω ότι µέσα στην εγκύκλιο αναφέρονται
πιθανές δράσεις, όπως η δηµιουργία αγώνων φιλαναγνωσίας, η
δηµιουργία κοινοτήτων αναγνωστών σε σχέση µε το έργο των
τεσσάρων αυτών λογοτεχνών, εικαστικές εκθέσεις, αφίσες,
ακόµη και η δηµιουργία βίντεο, η δηµιουργία ιστότοπων, η δηµι-
ουργία εκδηλώσεων και η δραµατοποίηση των έργων. Είχαµε
πραγµατικά και θεατρικές εκδηλώσεις. Θα το δείτε και απ’ αυτά
που θα σας καταθέσω για το νησί της Λέσβου.

Είχαµε, λοιπόν, τώρα και µε τη λήξη του σχολικού έτους, πλη-
θώρα εκδηλώσεων σε όλη τη χώρα στο όνοµα των τεσσάρων µε-
γάλων αυτών λογοτεχνών.

Άρα εξηγούµαι: Δεν υπήρχε µόνο ο εορτασµός χωριστά της
συµπλήρωσης των εκατό χρόνων από τη γέννηση του Ελύτη ή
του Τσίρκα, ή του Γκάτσου ή του θανάτου του Παπαδιαµάντη εν
προκειµένω. Υπήρχε η σύµπτωση αυτών των ηµεροµηνιών και η
δηµιουργία αυτού του µεγάλου διαγωνισµού.

Για την αποτίµηση των έργων που µας στέλνουν τα παιδιά µαζί
µε τους καθηγητές τους, καθώς και των εκδηλώσεων που έχουν
γίνει, θα υπάρχει ανάρτηση στην ιστοσελίδα του Υπουργείου
µας. Βεβαίως, θα γίνει και ειδική εκδήλωση µε τη µέριµνα καλλι-
τεχνών, στους οποίους ανετέθη η εποπτεία της όλης πρωτοβου-
λίας.

Η εγκύκλιος προτρέπει τη συνεργασία, όπως είπα, των σχο-
λείων µε τοπικούς φορείς και µε την τοπική αυτοδιοίκηση. Από
τα έγγραφα είδα ότι ο Δήµος Λέσβου –και συγχαίρω και εσάς,
ως Βουλευτή και τους υπολοίπους φορείς του νησιού- είχε πολ-
λές σηµαντικές εκδηλώσεις για το µεγάλο ποιητή µας τον Οδυσ-
σέα Ελύτη.

Θα συνεχίσω στη δευτερολογία µου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο συνά-

δελφος κ. Σπυρίδων Γαληνός
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ: Φοβάµαι τελικά ότι η υπόσχεση της

Υπουργού κ. Διαµαντοπούλου ήταν πράγµατι φιλοφρόνηση,
όπως φιλοφρονήσεις και εσείς µας είπατε. Στην ουσία αναιρέ-
σατε και την υπόσχεση της Υπουργού, αλλά σαν να µην υπήρξε
και το αίτηµα του δηµάρχου.

Θέλω να ξεκινήσω την οµιλία µου µε µία δήλωση που θα ήλ-
πιζα να ήταν δική σας. «Τιµούµε τα εκατό χρόνια από τη γέννηση
του Οδυσσέα Ελύτη και φέρνουµε το λόγο του συµβολικά στον
τόπο καταγωγής του, στη Λέσβο, που δικαιούται να είναι περή-
φανη ότι στα χώµατά της βρίσκονται οι ρίζες ενός µεγάλου ποι-

ητή.»
Αυτήν τη φράση, όµως, κυρία Υπουργέ, δεν την είπατε ούτε

εσείς, ούτε ο συνάδελφός σας από το Υπουργείο Πολιτισµού,
στον οποίο επίσης, απευθύνθηκε ο δήµαρχος δίδοντας και κα-
ταθέτοντας το εύλογο αίτηµά του.

Αυτήν τη δήλωση την έκανε ο µεγάλος Έλληνας σκηνοθέτης,
ο Νίκος Κούνδουρος, που ως Πρόεδρος της εταιρείας «ΑΡΧΙΠΕ-
ΛΑΓΟΣ», οργάνωσε σειρά µουσικών εκδηλώσεων και εκθέσεων,
αναδεικνύοντας τη λεσβιακή καταγωγή του ποιητή. Θα µπο-
ρούσε, επίσης, να την είχε κάνει η Οµοσπονδία Λεσβιακών Σω-
µατείων Λέσβου, η οποία θα οργανώσει εκδηλώσεις τον Αύγου-
στο. Θα µπορούσε βεβαίως να την είχε κάνει ο κάθε φορέας, το
κάθε σχολείο και ο κάθε πολιτιστικός φορέας του νησιού µας,
που κάνουν ό,τι µπορούν µε τις µικρές τους, ασήµαντες δυνατό-
τητες, προκειµένου να τιµήσουν τον µεγάλο µας ποιητή και
ασφαλώς να αναδείξουν τη σχέση του µε το νησί µας. Θα µπο-
ρούσε ασφαλώς να την κάνει και ο Δήµαρχος Λέσβου ο κ. Δηµή-
τρης Βουνάτσος, σηµαίνων στέλεχος της παράταξής σας και
από τα ιδρυτικά µέλη του ΠΑΣΟΚ, ο οποίος µε υπεράνθρωπες
προσπάθειες κάνει ό,τι µπορεί για να καλύψει µε δικές του ενέρ-
γειες και από το έλλειµµα του Δήµου Λέσβου, την απουσία της
κυβερνητικής πολιτικής και οποιασδήποτε στήριξης στην προ-
σπάθεια που καταβάλλεται.

Δυστυχώς προβλέψατε ότι η απάντησή σας δεν θα µε ικανο-
ποιήσει. Παρ’ όλο αυτά, εγώ επιµένω. Νοµίζω ότι το Υπουργείο
σας και το Υπουργείο Πολιτισµού, πέραν των προσπαθειών που
καταβάλλουν οι τοπικές κοινωνίες και οι µικροί µαθητές –και το
αναφέρατε, το αναγνωρίσατε και ασφαλώς όλοι µας το αναγνω-
ρίζουµε- θα έπρεπε έστω και από το υστέρηµά τους συµβολικά
–µιλάµε για τεράστιο έργο- να ορίσουν εκπρόσωπο του δήµου –
άλλωστε δεν είναι και θέµα χρηµάτων- σε µία επιτροπή των εκ-
δηλώσεων και για τους τέσσερις δηµιουργούς. Παράλληλα θα
µπορούσατε να δείξετε το ενδιαφέρον σας µε µία συµβολική
συµµετοχή στις εκδηλώσεις αυτές.

Περιµένω την απάντησή σας και ελπίζω αυτήν τη φορά να είναι
περισσότερο ικανοποιητική.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει η Υφυ-

πουργός Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων κ. Πα-
ρασκευή Χριστοφιλοπούλου.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,
Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Το Υπουργείο Παιδείας
και η πολιτική του ηγεσία δεν αποτιµά τη συµβολή των λογοτε-
χνών αυτών κατά τρόπο που να περιορίζεται σε ορισµούς δηµάρ-
χων ή άλλων εκπροσώπων σε επιτροπές οργάνωσης ή σε
εκδηλώσεις.

Κύριε συνάδελφε, ας ανθίσουν όλα τα λουλούδια. Εγώ πριν
από λίγο σας συνεχάρην για τις εκδηλώσεις που έγιναν στο νησί
της Λέσβου για τον Οδυσσέα Ελύτη. Αλλά ο Ελύτης ανήκει σε
όλη την Ελλάδα, όπως και ο Παπαδιαµάντης, ο Τσίρκας και ο
Γκάτσος εν προκειµένω, που γιορτάζουµε φέτος τη γέννησή
τους και το θάνατο του Αλέξανδρου Παπαδιαµάντη. 

Το Υπουργείο Παιδείας τιµώντας και σεβόµενο την παράδοση
αυτών των µεγάλων δηµιουργών, επέλεξε το σοβαρό.

Σηµαντικές είναι και οι επιµέρους εκδηλώσεις. Ξέρω και στη
Λέσβο πόσες είναι, µου είπατε κι εσείς και έχω τα στοιχεία εδώ
µπροστά µου. Τιµές και πάρα πολλές δόξες στον Οδυσσέα
Ελύτη. Να έλθουµε κι εµείς και βεβαίως, εφόσον κληθούµε να
παριστάµεθα σε κάποιες από τις εκδηλώσεις, πολύ ευχαρίστως,
µε χαρά και µε τιµή. 

Αυτό όµως που θέλουµε ως Υπουργείο Παιδείας –και εδώ
ζητώ τη συναντίληψή σας- είναι οι µαθητές µας µε αφορµή αυτήν
την επέτειο να δράσουν συλλογικά και δηµιουργικά µε αφηγή-
σεις, µε δραµατοποίηση, µε δηµιουργία αφίσας, µε δηµιουργία
βίντεο, δηλαδή να υπάρξει, όπως υπήρξε, ένα «µελίσσι» δηµιουρ-
γίας στα σχολειά µας, γιατί αυτό είναι η επένδυση στο µέλλον.
Αυτό είναι ο νεαρός των δεκαπέντε χρόνων ή το µικρό παιδάκι
του δηµοτικού να απαγγείλει ποιήµατα, να διαβάσει ιστορίες, να
υπάρξει θεατρικό δρώµενο, να υπάρξει λοιπόν ζωή και ζωντάνια
πολιτισµού στα σχολεία µε αφορµή τους τέσσερις αυτούς µεγά-
λους δηµιουργούς. 
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Σ’ αυτό που κάναµε αρωγοί µας είναι συγκεκριµένοι καλλιτέ-
χνες και πανεπιστηµιακοί τους οποίους θέλω να σας αναφέρω,
αφού σας πω αµέσως µετά τα συγκεκριµένα στοιχεία για το νησί
σας. Είναι ο κ. Χατζάκης, ο γνωστός σκηνοθέτης, η κ. Λυδία Κο-
νιόρδου, η Άλκη Ζέη –νοµίζω ότι δεν χρειάζονται συστάσεις- η κ.
Φράγκου-Κικίλια η οποία είναι καθηγήτρια πανεπιστηµίου και ο
κ. Αντώνης Φωστιέρης, επίσης γνωστός ποιητής. Αυτοί οι τέσσε-
ρις άνθρωποι ως µία µικρή καλλιτεχνική επιτροπή συνδράµουν
το Υπουργείο Παιδείας στην αξιολόγηση αυτού του υλικού που
θα µας έλθει και θα γίνει και ειδική ηµερίδα εδώ στην Αθήνα όπου
θα υπάρχει δυνατότητα να προβληθούν όχι µόνο µέσω της ιστο-
σελίδας όλες αυτές οι δηµιουργίες των παιδιών.

Έρχοµαι λοιπόν τώρα στη Λέσβο. Εδώ η δική µας συνδροµή,
του Υπουργείου µας ή του Υπουργείου Πολιτισµού είναι ευχαρί-
στως αποδεκτή, αν µας καλέσετε κάπου, αλλά δεν φέραµε τον
κ. Βουνάτσο, τον οποίο εκτιµούµε και τιµούµε ή κάποιον άλλο
δήµαρχο –ας πούµε- από τις βόρειες Σποράδες, επειδή είναι η
γενέτειρα του Παπαδιαµάντη, δεν είπαµε ότι θα φέρουµε τους
συγκεκριµένους δηµάρχους ή θα τους βάλουµε σε κάποια ορ-
γανωτική επιτροπή; Δεν υπήρξε τέτοια οργανωτική επιτροπή,
γιατί ακριβώς η αντίληψη του Υπουργείου Παιδείας για τη γιορτή
αυτή ήταν να επενδύσει στο µέλλον που είναι οι µαθητές µας,
στη καλλιτεχνική και πολιτιστική δηµιουργία µέσα από το µαθη-
τικό µας δυναµικό. Αυτό κάναµε και αυτό θα φανεί το Σεπτέµβρη
στο διήµερο, όπου θα έλθει όλος αυτός ο πλούτος της δράσης
των µαθητών.

Τελειώνοντας, κύριε Πρόεδρε, θέλω να καταθέσω στα Πρα-
κτικά για το συνάδελφο και για όλους σας τη λίστα µε τις πρω-
τοβουλίες που πήραν οι µαθητές στη νήσο Λέσβο και να σας πω
ότι χαίροµαι ιδιαίτερα που αντίστοιχες λίστες υπάρχουν σ’ όλη
την Ελλάδα. Πιστεύω ότι και η Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέ-
σεων θα στείλει εκπροσώπους σ’ αυτή την εξαιρετική γιορτή που
θα διοργανώσουµε όχι µόνο για να ξαναθυµηθούµε όλοι µαζί αυ-
τούς τους µεγάλους τέσσερις δηµιουργούς, αλλά να χαρούµε
γι’ αυτό που µπόρεσαν να δηµιουργήσουν τα παιδιά µε αφορµή
αυτό. Τιµή λοιπόν και στο δήµαρχο Λέσβου και σ’ όλους τους δη-
µάρχους των γενετειρών των τεσσάρων δηµιουργών, αλλά ήταν
άλλος ο σκοπός. Είµαστε ανοιχτοί σε συνδιοργάνωση και άλλων
εκδηλώσεων. Δεν σταµατάει εκεί η προσπάθειά µας να αναδεί-
ξουµε και τον Ελύτη και όλους τους άλλους.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό η Υφυπουργός Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης

και Θρησκευµάτων κ. Παρασκευή Χριστοφιλοπούλου καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κι εµείς σας ευχαρι-
στούµε.

Η τρίτη µε αριθµό 16427/17-5-2011 ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αντωνίου Σκυλλάκου
προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά
µε τις αυξήσεις των εισιτηρίων σε δροµολόγια του ΟΣΕ δεν συ-
ζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφε-
ται.

Θα συζητηθεί η τέταρτη µε αριθµό 14503/7-4-2011 ερώτηση
του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεωργίου
Ανατολάκη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε διεθνείς
ιστοσελίδες που έχουν ως περιεχόµενο την πώληση ελληνικών
νησιών.

Κύριε Ανατολάκη, έχετε δύο λεπτά για να αναπτύξετε την ερώ-
τησή σας.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΝΑΤΟΛΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, κύριε Υπουργέ, σας εύχοµαι συγχαρητήρια για τα

καινούργια σας καθήκοντα. Να έχετε δύναµη και κουράγιο στο
Υπουργείο. Όλοι ξέρουµε πόσα πολλά προβλήµατα έχετε στο
κεφάλι σας.

Έρχοµαι τώρα στο θέµα µας, στην ερώτηση που έχω καταθέ-
σει: Το τελευταίο διάστηµα µία καναδέζικη ιστοσελίδα δηµοπρα-
τεί στο διαδίκτυο δώδεκα ελληνικά νησιά στο Αιγαίο και στο Ιόνιο
πέλαγος. Μάλιστα, αντί για δώδεκα έχουν γίνει δεκατρία. Θα σας
αναφέρω µερικά ενδεικτικά: Καρδιώτισσα στο κεντρικό Αιγαίο,

τιµή πώλησης εξίµισι εκατοµµύρια ευρώ. Μικρή Αµοργός, έξι
εκατό. Ναυσικά: Η αρχική τιµή ήταν έξι εκατοµµύρια εκατό χιλιά-
δες και τώρα έχει γίνει έξι εκατοµµύρια εννιακόσιες χιλιάδες.

Επίσης, µια αµερικάνικη ιστοσελίδα προτείνει την αγορά οικο-
πέδων σε διάφορα νησιά της Ελλάδας, που όµως δεν είναι οικο-
δοµήσιµα. 

Κύριε Υπουργέ, προκύπτουν δυο θέµατα.
Πρώτον, τίνος είναι ιδιοκτησία τα παραπάνω νησιά που διαφη-

µίζουν οι ιστοσελίδες αυτές;
Δεύτερον, το ελληνικό κράτος ξέρει γι’ αυτές τις πωλήσεις;
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Θα απαντήσει ο Ανα-

πληρωτής Υπουργός Οικονοµικών, κ. Οικονόµου, για τρία λεπτά.
Δεν είναι η πρώτη σας απάντηση απ’ ό,τι φαντάζοµαι.
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Η πρώτη είναι.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Καλή επιτυχία. 
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Να είστε καλά. 
Καλή αρχή και έπεται συνέχεια. 
Κύριε συνάδελφε, ευχαριστώ πάρα πολύ για την ερώτηση και

ευχαριστώ επίσης και για τα καλά σας λόγια. 
Είχα την ευκαιρία να ενηµερωθώ για την ερώτησή σας και τα

στοιχεία τα οποία παραθέτετε. Η Κτηµατική Εταιρεία του Δηµο-
σίου εγγράφως έχει ενηµερώσει διαβεβαιώνοντας ότι τα συγκε-
κριµένα νησιά στα οποία αναφέρεστε δεν είναι δηµόσια. Αυτό
µας επιτρέπει να υποθέσουµε ότι είναι µάλλον ιδιωτικά. Πιθανό-
τατα οι ιστοσελίδες στις οποίες αναφερθήκατε να είναι ιστοσε-
λίδες µεσιτών, οι οποίοι για λογαριασµό ιδιωτών-πωλητών
απευθύνονται στο ευρύτερο κοινό για να γίνουν αυτές οι πωλή-
σεις. Συνεπώς, θέλω να διαβεβαιώσω κατηγορηµατικά ότι το ελ-
ληνικό δηµόσιο και οι συνδεδεµένοι µε αυτό αρµόδιοι φορείς
όπως η ΚΕΔ δεν έχουν απολύτως καµµία ανάµειξη. 

Τώρα υπάρχει ένα θέµα που προκύπτει µε το ερώτηµά σας,
στο οποίο θέλω ευθέως να σας απαντήσω: αν και κατά πόσον
είναι νόµιµα όλα αυτά. Νοµίζω το αναφέρετε και στην ερώτησή
σας.

Θέλω να σας αναφέρω ορισµένα συγκεκριµένα στοιχεία. Είναι
ο ν. 1892/1990 και το άρθρο 28 το οποίο τιτλοφορείται «από-
κτηση εµπραγµάτων ή ενοχικών δικαιωµάτων». Συγγνώµη που
είµαι λίγο σχολαστικός αλλά νοµίζω ότι αξίζει τον κόπο. Το
άρθρο προβλέπει ότι για την απόκτηση µε δικαιοπραξία εν ζωή
εµπραγµάτων ή ενοχικών δικαιωµάτων από φυσικά ή νοµικά πρό-
σωπα σε ιδιωτικές νήσους ή νησίδες της Ελλάδος, καθώς και σε
ακίνητα ιδιωτικών νήσων ή νησίδων, οπουδήποτε και αν βρίσκον-
ται αυτές, απαιτείται άδεια του Υπουργού Γεωργίας που παρέ-
χεται ύστερα από σύµφωνη γνώµη της αρµόδιας υπηρεσίας του
Υπουργείου Εθνικής Άµυνας, ΓΕΣ, ΓΕΝ ή ΓΕΑ ανάλογα µε την
περιοχή. Και συνεχίζει το άρθρο. Χωρίς να λέει κάτι αναιρετικό
αυτό που ήδη ανέφερα. Για να είµαστε εξηγηµένοι. Δεν υποκρύ-
πτεται κάτι στη συνέχεια. Πάει σε άλλα θέµατα. Κατά συνέπεια
η όποια νοµιµότητα όποιας ενδεχόµενης πράξης ήθελε συµβεί
ασφαλώς τελεί υπό την αίρεση της εγκρίσεως κυβερνητικών ορ-
γάνων. 

Σας τα λέω αυτά, διότι πράγµατι καταλαβαίνω ότι στη συγκε-
κριµένη περίοδο που υποβάλλετε την ερώτηση υπάρχει µια αυ-
ξηµένη ευαισθησία για το θέµα δικαιοπραξιών επί ελληνικής γης.
Αλλά εδώ µάλλον δεν είναι τέτοια η περίπτωση. 

Κάναµε µια υπόθεση. Πρώτον, ότι αυτές οι ιστοσελίδες είναι
σοβαρές και ότι διαπραγµατεύονται ιδιωτική περιουσία. Ακόµα
και την περίπτωση που θα ευοδωνόταν κάποιο τέτοιο εγχείρηµα
θα έπρεπε να έχει την έγκριση δυο ελληνικών Υπουργείων. Για
να µην πω και στη συνέχεια τι προβλέπεται για απαλλοτριώσεις
κ.λπ.. 

Σας τα λέω αυτά γιατί πράγµατι είναι πάρα πολύ ενοχλητικό
να βλέπουµε και στο διαδίκτυο και αλλού αυτό το οποίο λέγαµε
παλιότερα και σε αφίσες «πωλείται ελληνική γη». Δεν είµαστε κα-
θόλου ευτυχείς γι’ αυτό. Και η νοµιµότητα δεν το επιτρέπει. Αλλά
η ελληνική νοµιµότητα δεν το επιτρέπει. Αυτές οι δικαιοπραξίες,
αν διέπονται από το ελληνικό δίκαιο ή κάποιο άλλο, αυτό βεβαίως
δεν µπορώ να σας το πω. 
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Νοµίζω, όµως, ότι στην ανάπτυξη των σκέψεών σας µπορώ να
προσθέσω κάποια στοιχεία αργότερα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο κ. Ανατολάκης έχει
το λόγο για τρία λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΝΑΤΟΛΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, την ερώτηση την
είχα καταθέσει αρχικά στις 2 Μαρτίου στο Υπουργείο Εξωτερι-
κών. Και το Υπουργείο µου απάντησε ότι ήταν αναρµόδιο. Στις 7
Απριλίου –έχουν περάσει 3 µήνες- κανένα Υπουργείο δεν µου
έδωσε αυτήν την απάντηση. Κανένα µα κανένα. Και έχω εδώ όλες
τις απαντήσεις. Το ένα Υπουργείο µε έστελνε στο άλλο. Και οι
µοναδικοί που δεν απάντησαν ήσασταν εσείς. 

Θεωρώ ότι -όπως είπε και ο κ. Κουκουλόπουλος και ο κ. Καρ-
τάλης πριν – θα πρέπει να απαντάτε σ’ αυτές τις ερωτήσεις. 

Το πιο σηµαντικό, όµως, είναι ότι στις 21 Απριλίου ο ιδιοκτήτης
της ιστοσελίδας βγήκε στην εφηµερίδα «ΚΕΦΑΛΑΙΟ» και δήλωσε
ότι αυτό είναι µόνο η αρχή και ότι θα σκάσει βόµβα -όπως λέει-
µε µεγαλύτερα νησιά που θα τεθούν προς πώληση. 

Δεν σας ενοχλεί, κύριε Υπουργέ, που η τούρκικη εφηµερίδα
«SABAH» γράφει ότι οι Έλληνες ξεπουλάνε τα νησιά, για να ξε-
χρεώσουν ή ότι οι Ολλανδοί βγάζουν µία τούρκικη σηµαία στη
Σαντορίνη και συµβολίζουν τις τιµές ευκαιρίας που έχουν οι
Τούρκοι επενδυτές ή ότι ο ίδιος ο Αντιπρόεδρος της τούρκικης
κυβέρνησης καλεί έξυπνους ανθρώπους να αγοράσουν ελληνικά
νησιά που θα βγουν στο σφυρί; Μάλιστα, λέει «είµαστε σε πολύ
καλό σηµείο».

Αυτό που µου διαβάσατε πριν από την Κτηµατική Εταιρεία θα
ήθελα να µου πείτε, κύριε Υπουργέ, πότε εστάλη. Και θα ήθελα
να το καταθέσετε στα Πρακτικά, εάν δεν υπάρχει κάποιο πρό-
βληµα.

Κύριε Υπουργέ, παλιά φοβόµασταν ότι οι Τούρκοι θα µας πο-
λεµήσουν µε τα όπλα. Απ’ ό,τι φαίνεται, όµως, θα µας πολεµή-
σουν µε το χρήµα. Και ξέρετε τι σηµαίνει αυτό. 

Άρα, θα πρέπει η Κυβέρνησή σας να επιβλέπει ακόµα πιο
στενά και µε περισσότερο ενδιαφέρον αυτές τις πωλήσεις. Δεν
αµφισβητώ τα λόγια σας, ότι είναι ιδιωτικά τα νησιά. Πρέπει,
όµως, η Κυβέρνηση να είναι πολύ κοντά σε αυτά τα πράγµατα.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε τον κ.

Ανατολάκη.
Ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ. Παντελής Οικονό-

µου έχει το λόγο.
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Πρώτα-πρώτα να ζητήσω συγγνώµη για την καθυστέ-
ρηση εκ µέρους των άλλων Υπουργείων, όπως –γιατί όχι;- και για
την καθυστέρηση του δικού µου του Υπουργείου. Διότι δεν έχει
καµµία σηµασία το ότι εγώ είµαι καινούργιος. Το Υπουργείο προ-
ϋπήρχε εµού και ασφαλώς θα µακροηµερεύσει και µετά από
εµένα.

Με µεγάλη χαρά να καταθέσω προθύµως την απάντηση της
Κτηµατικής Εταιρείας του Δηµοσίου, την οποία ζητήσαµε και η
οποία έχει ηµεροµηνία 4 Ιουλίου του 2011. Είναι εδώ. Θα κατα-
τεθεί στα Πρακτικά.

Επίσης, θα καταθέσω για τα Πρακτικά, για δική σας πληροφό-
ρηση, το νόµο τον οποίο επικαλέστηκα, διότι υπάρχουν κι άλλες
διατάξεις. Θα ήθελα να τον έχετε υπ’ όψιν σας.

Κάνατε κάτι πολύ σηµαντικό, κατά τη γνώµη µου. Κάνατε µία
παρατήρηση η οποία έχει σηµασία, ότι οι Τούρκοι δεν θα µας πο-
λεµήσουν µε όπλα, θα µας πολεµήσουν µε το χρήµα. Εγώ, ξέ-
ρετε, φοβάµαι ότι θα µας πολεµήσουν µε κάτι πολύ χειρότερο
και από τα δύο, που είναι τα µυαλά µας. Τα δικά µας µυαλά δί-
νουν την ευκαιρία σε άλλους, οι οποίοι δεν έχουν τη δική µας έν-
νοια, να µπορέσουν να µας απειλήσουν, να µας αµφισβητήσουν
και κυρίως να θέσουν σε αµφιβολία πράγµατα που τα θεωρού-
σαµε κάποτε –πριν από λίγο, όχι πριν πολλά χρόνια- κεκτηµένα.

Τώρα νοµίζω ότι ξέρετε πού µπορεί να οδηγήσει µία πολύ-
χρονη αστοχία και πολιτική και διαχειριστική. Και νοµίζω ότι το
ξέρουµε όλοι στην Αίθουσα αυτή. Και νοµίζω ότι η ερώτησή σας
είναι ένα πολύ θετικό ερέθισµα, για να υπάρξει µία ουσιαστική,
µία πραγµατική συναίνεση όλων των πτερύγων, ότι ποτέ ξανά
δεν πρέπει να αφήσουµε να βρεθούµε σε τόσο δύσκολη κατά-
σταση, όπως σήµερα.

Εγώ πιστεύω ότι υπάρχει ηµεροµηνία λήξης και είναι και κοντά.
Εγώ πιστεύω ότι η διέξοδος θα είναι καλή διέξοδος. Δεν εύχοµαι,
όµως, σε κανέναν να ξαναζήσει αυτά που ζήσαµε όλοι όχι µόνο
µέσα στην Αίθουσα και στην πλατεία και αλλού.

Να επιβεβαιώσω και µία υποχρέωση δική µου. Επειδή έγινε µε-
γάλη αντιπαράθεση τις προηγούµενες ηµέρες που ψηφίζαµε το
µεσοπρόθεσµο για τα περιουσιακά στοιχεία του δηµοσίου -κι-
νητά, ακίνητα, επιχειρηµατικά, γη- τα οποία έχουν τεθεί ως προ-
ϋποθέσεις, ως εγγυήσεις, για να µπορέσει να προχωρήσει το
µεσοπρόθεσµο -να αποδειχθούν, δηλαδή, συνεπείς στις υποχρε-
ώσεις τους απέναντί µας και οι αντισυµβαλλόµενοι- µου υπενθυ-
µίζετε για µία ακόµη φορά το βαρύ καθήκον το οποίο έτυχε να
έχω εγώ –ασφαλώς το έχουµε όλοι, αλλά εµένα είναι ειδικά
βαρύ- να βρω, δηλαδή, λεφτά για να µην πουλήσουµε τίποτα.
Αυτή είναι η δουλειά µου: Να βρω τόσα λεφτά, ώστε να µη χρει-
αστεί να πουλήσουµε τίποτα ούτε κινητό ούτε ακίνητο. Και ευχό-
µαστε όλοι ότι θα πάµε πολύ καλά. Όχι µόνο εγώ προσωπικά,
όλη η Κυβέρνηση και όλοι µέσα στην Αίθουσα.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ.

Παντελής Οικονόµου καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερ-
θέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): αναφορές και ερωτή-
σεις δεύτερου κύκλου: 

Η πρώτη µε αριθµό 16002/10-5-2011 ερώτηση της Βουλευτού
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αθανασίας Μερεν-
τίτη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής
Αλλαγής, σχετικά µε τη συγκρότηση και λειτουργία του µονίµου
µητρώου Ενεργειακών Επιθεωρητών δεν συζητείται λόγω κωλύ-
µατος Υπουργού και διαγράφεται.

Συνεχίζουµε µε τη δεύτερη υπ’ αριθµόν 15101/15-4-
2011 ερώτηση του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεωργίου
Καρασµάνη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-
µων, σχετικά µε το διαγωνισµό για το φράγµα του Αλµωπαίου
ποταµού στο Νοµό Πέλλης.

Ο κ. Καρασµάνης, έχει το λόγο για δύο λεπτά για να αναπτύξει
την ερώτησή του.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, θέλω να συγχαρώ τον κύριο Υφυπουργό και να

του ευχηθώ καλή δύναµη στο δύσκολο πόστο που ανέλαβε. Είναι
ένας τοµέας µε πάρα πολλά προβλήµατα, αλλά έχω την εκτίµηση
ότι µε τα εφόδια που έχει, όπως εµπειρία και γνώσεις, θα τα κα-
ταφέρει.

Από τη δική µας πλευρά στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού
ελέγχου, που είναι ο ακρογωνιαίος λίθος της δηµοκρατίας, θα
αναδεικνύουµε τα προβλήµατα, θα κάνουµε προτάσεις, θα προ-
τείνουµε κατά το δυνατόν τις καλύτερες λύσεις.

Η εκτίµησή µου προς το πρόσωπό σας, κύριε Υφυπουργέ, µου
δίνει την ευκαιρία να εκφράσω την απορία µου, γιατί δεν παρί-
σταται ο κ. Σκανδαλίδης. Αν ήταν η πρώτη φορά δεν θα το ανέ-
φερα για λόγους καθαρά δεοντολογικούς, αλλά είναι η τρίτη
φορά που δεν παρίσταται. 

Έχω την εντύπωση ότι φυγοµαχεί. Το λέω αυτό γιατί γνωρίζω
το λόγο που φυγοµαχεί, γιατί είχαµε πριν από πέντε µήνες µια
συνάντηση στο Υπουργείο και είχε δεσµευτεί, είχε υποσχεθεί ότι
θα δώσει εντολή να ανοίξουν οι φάκελοι του διαγωνισµού που
αφορά τη µελέτη για το φράγµα Αλµωπαίου ποταµού. Του είχα
πει ότι αυτήν τη δέσµευσή του θα τη µεταφέρω στους συµπα-
τριώτες µου και δεν είχε καµµία αντίρρηση. Απεναντίας µε προ-
έτρεψε να εκδώσω αυτό το δελτίο και το εξέδωσα. Από τότε
έχουν περάσει πέντε µήνες και δεν έχει εκπληρώσει ο κ. Σκαν-
δαλίδης την υπόσχεσή του. 

Έστω και τώρα τον καλώ να δώσει εντολή να ανοίξουν οι φά-
κελοι των προσφορών του συγκεκριµένου αυτού έργου, του Αλ-
µωπαίου ποταµού, να αναδειχθεί ο µελετητής, για να µπορέσει
αυτό το έργο να προχωρήσει. Είναι ρητή δέσµευση του κ. Σκαν-
δαλίδη και περιµένω να την τηρήσει.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Θα απαντήσει ο Υφυ-
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πουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Ιωάννης Δριβε-
λέγκας. 

Δεν είναι η πρώτη σας απάντηση, κύριε Δριβελέγκα, έχετε ξα-
ναπαντήσει. Συγχαρητήρια στο καινούργιο σας καθήκον.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Έτσι είναι, κύριε Πρόεδρε. Έχουµε, ήδη,
µπει στην πάρα πολύ σοβαρή διαδικασία του κοινοβουλευτικού
ελέγχου για την ενηµέρωση των συναδέλφων. Ευχαριστώ τον κ.
Καρασµάνη, για τα καλά του λόγια. Άλλωστε έχουµε µακρά συ-
νεργασία στην Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου και ξέρω ότι
ενδιαφέρεται ιδιαίτερα για τα θέµατα των αγροτών.

Αγαπητέ κύριε συνάδελφε, ο Υπουργός δεν είναι εδώ, διότι
τώρα έχει Κυβερνητική Επιτροπή. Παρ’ όλα αυτά είναι το ίδιο,
συνεργαστήκαµε το πρωί γι’ αυτό το θέµα. 

Εσείς, πράγµατι, έχετε κάνει επανειληµµένες ερωτήσεις και οι
συνάδελφοι του Νοµού Πέλλας και οι άλλοι συνάδελφοι και είναι
ένα µεγάλο θέµα. Είναι ένα έργο, το οποίο είναι µεγάλης σηµα-
σίας, παρ’όλο που κοστίζει πάρα πολύ. Οι υπηρεσίες εκτιµούν
ότι κοστίζει πάνω από 50.000.000 ευρώ. Είναι ένα έργο, το οποίο
δεν είναι καθαρά αρδευτικό, αλλά είναι και υδροηλεκτρικό. Μά-
λιστα, στο παρελθόν έχει κάνει µελέτη και η ΔΕΗ.

Επίσης, εσείς γνωρίζετε καλά ότι για τα εγγειοβελτιωτικά έργα
υπήρχαν δεσµεύσεις από το Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης συν
τις καινούργιες εντάξεις. Όλα αυτά ήταν στο 1,3 δισεκατοµµύ-
ριο.

Τα διαθέσιµα χρήµατα είναι 473 εκατοµµύρια ευρώ. Πράγµατι,
στις 25 Σεπτεµβρίου εντάχθηκε το έργο. Έτσι ο κύριος Υπουρ-
γός θα τηρήσει τη δέσµευσή του, η οποία είναι η εξής, κύριε Κα-
ρασµάνη: Ότι η µελέτη θα γίνει. Και απ’ ό,τι µου είπαν και άλλοι
συνάδελφοι, το είπε µάλιστα δηµόσια, ενώπιον των κατοίκων.
Εσείς, κύριε Καρασµάνη, νοµίζω δεν ήσασταν παρών. Νοµίζω
όµως ότι ήταν παρόντες οι άλλοι Βουλευτές και η παρισταµένη
εδώ η κ. Τζάκρη. Αυτή η δέσµευση ισχύει. Αυτό µας ενδιαφέρει,
να προχωρήσει η µελέτη. Διότι, ο προηγούµενος διαγωνισµός
που έγινε, είχε –να το πω- παρατυπίες. Δεν είχε συσταθεί η επι-
τροπή που προβλέπεται από το νόµο. Έτσι υπήρχε πρόβληµα.
Για το λόγο αυτό ήδη συστήνεται η επιτροπή και θα προχωρή-
σουµε στην προκήρυξη της µελέτης, παρ’ ότι το έργο, όπως
είπα, είναι πάρα πολύ ακριβό και µπορώ να πω ότι δεν είναι και
έτοιµο. Και σε αυτά τα πενήντα εκατοµµύρια που αναφέροµαι
δεν συµπεριλαµβάνονται και τα δίκτυα. Χωρίς τα δίκτυα είναι
αυτό το ποσό. Θα προσπαθήσουµε από άλλα συγχρηµατοδοτού-
µενα προγράµµατα να µπορέσουµε, όταν µπούµε σε φάση υλο-
ποίησης, να το υλοποιήσουµε. 

Πράγµατι, είναι εξαιρετικής σηµασίας. Όµως, αγαπητέ κύριε
συνάδελφε, υπάρχουν ήδη έτοιµα έργα, τα οποία µπορούν να
προχωρήσουν και να βοηθήσουν στην ανάπτυξη της χώρας. Βέ-
βαια, υπάρχει και αυτό το κονδύλι που σας είπα το µικρό και το
σηµαντικό. Το κονδύλι όµως, αυτό είναι πολύ λιγότερο απ’ όλες
τις δεσµεύσεις που είχαµε µε το Γ’ και το Δ’ Κοινοτικό Πλαίσιο
Στήριξης. 

Πιστεύω ότι και εσάς το θέµα που σας ενδιαφέρει είναι να γίνει
η µελέτη. Αυτή η δέσµευση ρητά και κατηγορηµατικά –σας µε-
ταφέρω τη δέσµευση του Υπουργού- θα προχωρήσει. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Το λόγο έχει ο κ. Γεώργιος Καρασµάνης για τρία λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, άλλο είναι η επαναπροκήρυξη του έργου και

άλλο το άνοιγµα των φακέλων του συγκεκριµένου διαγωνισµού.
Έχει µεγάλη διαφορά. 

Ο κ. Σκανδαλίδης δεσµεύθηκε και είπε ότι θα δώσει εντολή να
ανοίξουν οι φάκελοι των προσφορών που µουχλιάζουν στα γρα-
φεία του Υπουργείου εδώ και είκοσι µήνες. Αυτό έχει πολύ µε-
γάλη διαφορά. Και εγώ γνωρίζω, όπως γνωρίζετε και εσείς, ότι
ο κ. Σκανδαλίδης είναι ένας εκ των συνετών προσώπων που υπη-
ρετούν το ελληνικό Κοινοβούλιο και γενικότερα την πολιτική
σκηνή εδώ και πολλά χρόνια. Τα γεγονότα όµως αυτά –και λυ-
πάµαι που θα το πω- δεν συνάδουν µε την προσωπική του εικόνα,
την οποία προανέφερα. Διότι, σε εµένα προσωπικά –και το τονίζω
αυτό- δεσµεύθηκε και µάλιστα, µε προέτρεψε να εκδώσω και

δελτίο, να ενηµερώσω τους συµπατριώτες µου ότι θα ανοίξουν
αυτοί οι φάκελοι του διαγωνισµού που παραµένουν, όπως είπα,
στα συρτάρια του Υπουργείου από το Δεκέµβρη του 2009. Ο δια-
γωνισµός αυτός θα αναδείκνυε τον ανάδοχο, ο οποίος θα εκπο-
νούσε τη µελέτη την οποία χρηµατοδότησε η Νέα Δηµοκρατία
µε 3.300.000 ευρώ. Μάλιστα, είχε χρόνο είκοσι µήνες και κατα-
ληκτική ηµεροµηνία 7 Σεπτεµβρίου 2011. Η απογοήτευσή µου
είναι µεγάλη, κύριε Υπουργέ, όχι γιατί η Κυβέρνηση ναρκοθετεί
τη συνέχεια του κράτους, αλλά κυρίως γιατί τα γεγονότα αναδει-
κνύουν ως ανακόλουθο ένα πρωτοκλασάτο κυβερνητικό στέλε-
χος που αν µη τι άλλο είναι αποδεκτό απ’ όλες τις πλευρές για
την ευρύτητα και την ευθύτητα του πολιτικού και προσωπικού
του χαρακτήρα. 

Και περιττεύει να σας πω, κύριε Υπουργέ, ότι πάλι από αυτό
το Βήµα η κ. Μπατζελή είχε υποσχεθεί ότι θα δώσει εντολή να
ανοίξουν οι φάκελοι αυτού το περιβόητου διαγωνισµού στα µέσα
Μαρτίου µε αρχές Απριλίου του 2010. Ας αφήσουµε όµως, την
κ. Μπατζελή και έρθουµε στη σηµερινή ηγεσία. 

Τελικά πού να αναζητήσουµε την αξιοπιστία την οποία ευαγ-
γελίζεται η Κυβέρνηση, κύριε Υπουργέ;  Πού να αναζητήσουµε
την περιβόητη συνέχεια, την οποία ευαγγελίζονται κάποιοι, αλλά,
δυστυχώς, τη γράφουν στα παλιά τους τα παπούτσια; 

Πείτε µου όχι µόνο εµείς ως Βουλευτές της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης, αλλά και εσείς ως κυβερνητικοί Βουλευτές τι θα
πείτε στο λαό και στις περιφέρειές σας; Πώς θα εξηγήσουµε
γιατί ο κ. Σκανδαλίδης αλλάζει γνώµη τη Δευτέρα το πρωί και
παίρνει πίσω τις εξαγγελίες που έδωσε το Σαββατοκύριακο; 

Έχω την υπόνοια, κύριε Υφυπουργέ, ότι το έργο αυτό έχει ένα
κουσούρι. Ποιο είναι αυτό το κουσούρι; Το έργο αυτό εµπνεύ-
στηκε, σχεδιάστηκε και δροµολογήθηκε από την κυβέρνηση της
Νέας Δηµοκρατίας. Η σοσιαλιστική συνείδηση της Κυβέρνησης
δεν της επιτρέπει να κάνει, όπως και για άλλα έργα του νοµού
και το λέω από αυτό το Βήµα, πράξη έργα τα οποία δεν είναι της
δικής της επιλογής. 

Αλλά, ο κ. Σκανδαλίδης έχει κάνει ένα λάθος, ότι η καθυστέ-
ρηση στο έργο αυτό παραβιάζει τη κοινοτική νοµοθεσία, αλλά
και την ελληνική περί δηµοσίων έργων. Ελπίζω να µην έχει ξεχά-
σει ότι η προµελέτη του έργου αυτού εγκρίθηκε και χρηµατοδο-
τήθηκε από το Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης µε 450.000 ευρώ.
Και αν, λοιπόν, το έργο αυτό –και το γνωρίζει και γι’ αυτό ακρι-
βώς ροκανίζει το χρόνο- δεν προχωρήσει, θα έρθει η Ευρωπαϊκή
Κοινότητα και θα ζητήσει το λογαριασµό. Και ποιος είναι αυτός
ο λογαριασµός; Θα ζητήσει πίσω µισό εκατοµµύριο ευρώ. Θα
ήθελα να ήξερα τι δικαιολογίες θα προβάλει ο κ. Σκανδαλίδης.

Τώρα όσο για τους ισχυρισµούς ότι το έργο αυτό είναι πολλα-
πλής χρησιµότητας και ότι θα επανεξεταστεί µε άλλα Υπουργεία,
εγώ ειλικρινά, κύριε Υφυπουργέ, µε όλο το σεβασµό που σας
έχω επιστρέφω τους ισχυρισµούς αυτούς στον κ. Σκανδαλίδη ως
προφάσεις εν αµαρτίαις, διότι το έργο αυτό, όπως σας είπα, έχει
καταληκτική ηµεροµηνία. Έπρεπε να παραδοθεί η µελέτη στις 7
Σεπτεµβρίου 2011 και όπως ξέρετε, η πολιτική γράφεται σε
χρόνο ενεστώτα. Δεν ξέρω αν εγώ µετά από τρείς-τέσσερις
µήνες θα είµαι σ’ αυτό το έδρανο ή ο κ. Σκανδαλίδης θα είναι
Υπουργός. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)

Η πολιτική, όπως ξέρετε, είναι ρευστή. Η πολιτική είναι ρόδα
και γυρίζει. Δεν ξέρω αν µετά από τέσσερις-πέντε µήνες θα είναι
αυτή η Κυβέρνηση ή αυτή η Κυβέρνηση η οποία το εµπνεύστηκε,
το σχεδίασε και θα είναι αυτή η Κυβέρνηση η οποία θα το υλο-
ποιήσει. Είναι για µένα αδιανόητο µετά από είκοσι µήνες να έρ-
χεται ο κ. Σκανδαλίδης και να λέει ότι τώρα θα το επαναπρο-
κηρύξει, όταν υπάρχει διαγωνισµός και κρατιούνται οι προσφο-
ρές στα συρτάρια του Υπουργείου του.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, για την ανοχή.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Υφυ-

πουργός κ. Δριβελέγκας για να απαντήσει στους ισχυρισµούς
του κ. Καρασµάνη.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Κύριε συνάδελφε, η παράταξή σας η Νέα
Δηµοκρατία, η προηγούµενη κυβέρνηση, έταξε πολλούς λαγούς
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µάλιστα µε πετραχήλια, αλλά δεν υπήρχαν τα λεφτά. Εγώ σας
το είπα κοµψά και ευγενικά ότι εντάχθηκαν έργα 1,3 δισεκατοµ-
µυρίου ευρώ και διαθέσιµα ήταν 473.000 ευρώ. Πρώτο αυτό.

Δεύτερον, είπατε για το έργο αυτό που λένε οι υπηρεσίες και
ξέρετε εσείς ότι υπήρχε προµελέτη της ΔΕΗ ότι είναι και υδροη-
λεκτρικό. Το γνωρίζετε και δεν είναι προφάσεις εν αµαρτίαις,
είναι πραγµατικά γεγονότα. 

Τρίτον, αγαπητέ κύριε συνάδελφε, πράγµατι είπα ότι εντάχ-
θηκε στις 21.5.2009 η µελέτη µε 3.400.000 ευρώ και είπατε να
ανοιχθούν οι φάκελοι, όπως σας είπε η κ. Μπατζελή. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Ο κ. Σκανδαλίδης.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Θα φτάσουµε και στον κ. Σκανδαλίδη.
Η κ. Μπατζελή η ίδια ακύρωσε το διαγωνισµό όχι για κανένα

άλλο λόγο, αλλά γιατί ήταν παράτυπος και επαναλαµβάνω και
σας λέω ότι δεν είχε συσταθεί επιτροπή προκήρυξης του διαγω-
νισµού. Έτσι ακυρώνεται το έργο και η µελέτη, είναι παράνοµη
και κανένας Υπουργός και πιστεύω ούτε εσείς θέλετε να υπάρχει
αυτή η παρανοµία.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Η απάντηση της κ. Μπατζελή είναι
καταγεγραµµένη στα Πρακτικά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Επίσης, είµαι βέβαιος ότι αυτό που σας εν-
διαφέρει δεν είναι να ανοιχθούν οι φάκελοι µιας συγκεκριµένης
εταιρείας, την οποία ούτε καν τη γνωρίζω, αλλά αυτό που ενδια-
φέρει και εσάς και όλους τους συναδέλφους και ιδιαίτερα τους
κατοίκους γεωργούς του νοµού είναι να γίνει η µελέτη. Σας λέω
ότι θα γίνει νοµοτύπως, µε όλους τους τύπους. Ήδη έχει γίνει η
διαδικασία για τη σύσταση της επιτροπής που θα προκηρύξει τον
καινούργιο διαγωνισµό.

Κύριε Καρασµάνη, να σας πω και ένα άλλο στοιχείο; Γνωρίζετε
-γιατί είστε παλιός και έµπειρος κοινοβουλευτικός- ότι από την
1η Ιουλίου δεν υπάρχει και το όριο της έκπτωσης του 20%. Ξέ-
ρετε τι σηµαίνει αυτό; Σηµαίνει ότι θα πάρουµε µεγαλύτερες εκ-
πτώσεις και θα εξοικονοµηθούν χρήµατα, κάτι που πρέπει να
είναι το κύριο µέληµά µας ιδιαίτερα αυτήν την εποχή, δηλαδή να
προστατεύσουµε το δηµόσιο συµφέρον και τα χρήµατα του ελ-
ληνικού λαού, για να τα αξιοποιήσουµε κατά τον καλύτερο
τρόπο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Κλείνοντας, επειδή αναφερθήκατε προσωπικά στον Υπουργό
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σας είπα ότι ο κ. Σκανδαλί-
δης θέλει και ο ίδιος, για να έχουµε συνέχεια, παρ’ ότι δεν υπήρ-
χαν τα χρήµατα για την ολοκλήρωση, να κάνει τη µελέτη. Θα
κάνει την προκήρυξη µε νόµιµο τρόπο, γιατί, όπως και εσείς εί-
πατε, έχει αρχές και η ηθική του διαδροµή είναι γνωστή στο πα-
νελλήνιο. Δεν θα κάνει άρον–άρον δουλειές, µόνο και µόνο για
να ικανοποιήσουµε κάποια αιτήµατα, τα οποία µπορεί να είναι δί-
καια, αλλά δεν είναι νόµιµα.

Επαναλαµβάνω, λοιπόν, για να είµαι σαφής, ότι η προκήρυξη
του έργου της µελέτης θα γίνει µε όλους τους νόµιµους τρόπους
και θα είναι επ’ ωφελεία και των κατοίκων. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Πότε;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Σας είπα ότι ήδη έχει συσταθεί η επιτροπή.
Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς σας ευχαρι-

στούµε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το

λόγο. 
ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Δεν υπάρχει τέτοια

διαδικασία. Δεν γίνεται να ανοίξουµε διάλογο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, πρέπει να του

δώσω να καταλάβει ότι δεν είναι έτσι τα πράγµατα. Πράγµατι,
υπάρχουν πιστώσεις…

ΠΡΟΕΔΡEΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Σας παρακαλώ! Δεν
υπάρχει τέτοια διαδικασία. Δεν µπορούµε να ανοίξουµε τώρα
τρίτο κύκλο. Μπορείτε να πάτε δίπλα και να πάρετε τις εξηγήσεις
από τον Υπουργό. 

Συνεχίζουµε µε την τρίτη µε αριθµόν 16313/780/16-5-2011

ερώτηση και αίτηση κατάθεσης εγγράφων του Ανεξάρτητου
Βουλευτή κ. Χρήστου Μαρκογιαννάκη προς τον Υπουργό Πολι-
τισµού και Τουρισµού, σχετικά µε τις συµβάσεις της «ΟΠΑΠ Α.Ε.»
µε την εταιρεία «BRONDYN».

Το λόγο έχει ο κ. Μαρκογιαννάκης για δύο λεπτά, προκειµένου
να αναπτύξει την ερώτησή του.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, πριν ανα-
πτύξω την ερώτησή µου, θα παρακαλούσα να µεταφέρετε προς
τον κύριο Πρόεδρο της Βουλής ότι τώρα τελευταία οι κύριοι
Υπουργοί κατά σύστηµα δεν απαντούν στις ερωτήσεις. Αυτό,
από ό,τι καταλαβαίνετε, δηµιουργεί µείζον πρόβληµα, διότι το να
µετατρέπουµε την απλή ερώτηση σε επίκαιρη ερώτηση προβλέ-
πεται µεν από τον Κανονισµό, πλην όµως ξέρετε καλύτερα από
εµένα ότι αυτό δεν είναι ευχερές να γίνεται πάντοτε. Θα παρα-
καλούσα, λοιπόν, επειδή αυτή η τακτική φαλκιδεύει το θεσµό, να
γίνει µία σύσταση προς τους κυρίους Υπουργούς να απαντούν
τουλάχιστον στην πλειοψηφία των ερωτήσεων. 

Εγώ έχω πάρα πολλά παραδείγµατα άρνησης απάντησης, µε
χαρακτηριστική περίπτωση αυτήν την ερώτηση την οποία συζη-
τάµε σήµερα. Το Μάρτιο κατέθεσα σχετική ερώτηση και ο κύριος
Υπουργός Πολιτισµού ηρνήθη να µου απαντήσει, απαξίωσε. Συ-
ζητήθηκε, στη συνέχεια, στη Βουλή ως επίκαιρη ερώτηση, όπου
ο παριστάµενος Υφυπουργός –άκουσον, άκουσον!- επικαλέ-
στηκε ουσιαστικά εθνικό απόρρητο, αρνούµενος να µου απαντή-
σει και να µου πει ποια είναι η εταιρεία, τι συµβάσεις έχει κάνει
αυτή η εταιρεία ή να τις καταθέσει, για να τις δούµε. 

Οι πληροφορίες που έχω, λένε ότι πρόκειται για χαριστικές
συµβάσεις, οι οποίες αποτελούν σκάνδαλο. Ο κύριος Υπουργός,
λοιπόν, περίπου µου είπε ότι αυτό το σκάνδαλο είναι εθνικό
απόρρητο και δεν µπορεί να µας το καταθέσει. Αυτό, όµως, πι-
στεύω πως είναι απαξίωση του θεσµού της Βουλής, του κοινο-
βουλευτικού ελέγχου και θέλω να πιστεύω και να ελπίζω ότι
αυτήν τη φορά δεν θα µου δώσει την ίδια απάντηση. Διότι, εάν
µου δώσει την ίδια απάντηση, θα είµαι υποχρεωµένος να βάλω
τα πράγµατα στη θέση τους όσον αφορά και τις πληροφορίες,
αλλά και κάποιους χαρακτηρισµούς, επιπλέον δε να πω ποιες θα
είναι οι περαιτέρω ενέργειές µου, που δεν νοµίζω ότι συνάδουν
µε τη Βουλή, τους Βουλευτές και τα καθήκοντά τους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Γεώργιος Νικητιάδης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-
ρισµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, δεν αντιλαµβάνοµαι πώς ακριβώς ερµη-
νεύετε το κατά σύστηµα άρνηση που επικαλεσθήκατε, αλλά ο
οµιλών έχει υπερβεί τις χίλιες απαντήσεις τον ένα χρόνο που
είναι στην Κυβέρνηση και το ίδιο συµβαίνει και µε τον Υπουργό
µας, τον κ. Γερουλάνο. Συνεπώς η κατά σύστηµα άρνηση ειλικρι-
νώς δεν αντιλαµβάνοµαι πώς εξηγείται από τη δική σας την
πλευρά.

Επίσης, δεν αντιλαµβάνοµαι, γιατί αναφέρεσθε ή µάλλον ερ-
µηνεύετε τις απαντήσεις κατά πώς εσείς νοµίζετε, αλλά φαίνεται
ότι αντιλαµβάνεσθε παραλλήλως πως είναι υπερβολικές οι εκ-
φράσεις σας, διότι είπατε στην αρχή της οµιλίας σας ότι ήταν
εθνικό απόρρητο αυτό –εµείς, είπε το θεωρήσαµε ως εθνικό
απόρρητο- και ο ίδιος λίγο παρακάτω, στην αµέσως µεθεπόµενη
πρότασή σας, είπατε ότι ήταν περίπου εθνικό απόρρητο. Το κα-
ταλάβατε προφανώς ότι δεν µπορείτε να επικαλείσθε ότι το ανα-
φέραµε ως εθνικό απόρρητο και είπατε, περίπου εθνικό
απόρρητο. Ούτε εθνικό απόρρητο ούτε περίπου εθνικό απόρ-
ρητο ούτε καµµία σχέση έχουν µε εθνικά θέµατα. Είναι το συζη-
τούµενο εδώ και αυτές είναι δικές σας ερµηνείες και όχι δικές
µας. Ούτε τις αναφέραµε ούτε τις λέµε εδώ. Λέµε απλώς ότι µία
ανώνυµη εταιρεία εισηγµένη στο Χρηµατιστήριο λειτουργεί µε
τους δικούς της κανόνες και, ως εκ τούτου, µε το δικό της τρόπο
θα συνεχίσει να λειτουργεί και µε το δικό της τρόπο θα συνεχίσει
να δίδει απαντήσεις.

Πέραν τούτου, στην ερώτησή σας ξεκινάτε µε την έκφραση 
«πεισµόνως αρνηθήκαµε» -προσέξτε, είναι δική σας έκφραση- να
σας δώσουµε στοιχεία. Πεισµόνως! Κανένα πείσµα. Πεισµόνως
επιµένετε. Ιδού το πείσµα. Να δούµε δηλαδή και τι σηµαίνει η
λέξη «πείσµα». Εµείς ούτε κανένα πείσµα έχουµε ούτε αρνούµα-
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στε. Ζητάµε από µία εταιρεία, επαναλαµβάνω, που είναι εισηγ-
µένη στο Χρηµατιστήριο, να µας πει ποια είναι η απάντηση στην
ερώτηση, αυτήν την απάντηση λαµβάνουµε και αυτήν την απάν-
τηση σας δίνουµε.

Λέτε παραλλήλως στην ερώτησή σας ότι τυχόν άρνησή µας
αυτήν τη φορά, θα εδραιώσει τη δική σας πεποίθηση. Κύριε συ-
νάδελφε, λυπάµαι, αλλά ευκόλως εδραιώνεται η πεποίθησή σας
ότι συγκαλύπτουµε γεγονότα που ανάγονται στη δράση συγκε-
κριµένων πολιτικών προσώπων. Δηλαδή, σε τι συνίσταται η συγ-
κάλυψη; Εδώ ζητάτε συγκεκριµένα στοιχεία για το πώς κέρδισε
ένα διαγωνισµό µια εταιρεία, εµείς ζητάµε από τον ΟΠΑΠ να µας
πει πώς κέρδισε το διαγωνισµό η συγκεκριµένη εταιρεία και σας
φέρνουµε τα στοιχεία αυτά. Ποία η συγκάλυψη και αν πρόκειται
περί συγκάλυψης, τι εννοείτε; Ότι αναφέρεται και σε γεγονός
παράνοµο; Δηµόσια είναι η συζήτησή µας, ο εισαγγελέας µας
ακούει. Αν υπάρχει κάτι παράνοµο, εσείς τώρα γνωστός έγκριτος
νοµικός που έχετε διατελέσει σε πολλές θέσεις της δικαιοσύνης,
γνωρίζετε πολύ καλά ότι αν εµείς συγκαλύπτουµε κάτι, ο αρµό-
διος εισαγγελέας µπορεί να παρέµβει. Ιδού πεδίον δόξης λαµ-
πρόν, αν κάτι συγκαλύπτουµε εµείς να πάει στην εισαγγελία και
να έλθει η εισαγγελία να µας εγκαλέσει.

Θα έλθω, όµως, στη δευτερολογία µου στις λεπτοµέρειες γι’
αυτήν την υπόθεση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο συνάδελφος κ.
Μαρκογιαννάκης έχει το λόγο για τρία λεπτά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κατά σύ-
στηµα αρνείται κάποιος να απαντήσει σε µια ερώτηση, όταν ο
Βουλευτής καταθέτει δεύτερη φορά την ίδια ερώτηση, κύριε
Υπουργέ και αρνείστε να απαντήσετε.

Κατά σύστηµα και πεισµόνως αρνείστε να απαντήσετε, όταν
αρνείστε να απαντήσετε στις ερωτήσεις τις οποίες καταθέτω και
στην προηγούµενη συζήτηση πάλι ως επικαίρου της ερωτήσεως
που µετετράπη σε επίκαιρη και πάλι αρνηθήκατε να δώσετε τα
στοιχεία.

Και εγώ πεισµόνως επιµένω για τη νοµιµότητα, εσείς δε πει-
σµόνως επιµένετε για την παρανοµία, διότι παρανοµείτε και το
γνωρίζετε. Θλίβοµαι βαθύτατα για τη συµπεριφορά του Υπουρ-
γείου Πολιτισµού και υµών και του προϊσταµένου σας πολιτικά
Υπουργού. Διότι γνωρίζετε πάρα πολύ καλά, ότι πίσω απ’ αυτήν
την ιστορία κρύβεται πολιτικός του κόµµατός σας, παλαιός πο-
λιτικός, η οικογένεια του οποίου ψωµίζεται επί σειρά ετών παρα-
νόµως και ανηθίκως από τον ΟΠΑΠ και αρνείστε να αποκαλύψετε
το όνοµά του και να καταθέσετε τα στοιχεία που σας ζητώ. Λυ-
πάµαι ειλικρινά γι’ αυτό. 

Αυτές οι συµπεριφορές γεµίζουν τους Έλληνες από αγανά-
κτηση και αυτές οι συµπεριφορές γεµίζουν την πλατεία, κύριε
Υπουργέ. Αντί να έρθετε να µας πείτε ποιος είναι ο συνάδελφος
εκείνος ο οποίος κρύβεται πίσω από κάποια εταιρεία η οποία ει-
σπράττει ανοµολόγητα ποσά, έρχεστε και µας λέτε για καταστα-
τικά εταιρειών και κρύβεστε πίσω από το δάκτυλό σας; Με
συγχωρείτε πάρα πολύ. 

Εγώ δεν θέλω να πάω στον εισαγγελέα και ούτε είναι δουλειά
του εισαγγελέως αυτό. Είναι δουλειά της Βουλής. Είστε υποχρε-
ωµένος να µου απαντήσετε. Μη φαλκιδεύετε το θεσµό. Μην τα-
πεινώνετε το θεσµό. Μην απαξιώνετε το θεσµό. Εάν δεν µου
απαντάτε σε αυτήν την ερώτηση, κύριε Υπουργέ, σε ποια ερώ-
τηση θα µου απαντήσετε; Οποιοσδήποτε οργανισµός, οποιαδή-
ποτε εταιρεία του δηµοσίου θα καλύπτεται πίσω απ’ αυτά τα
οποία λέτε και θα αρνείται να απαντήσει. Και δεν µπορώ να κα-
ταλάβω για ποιο λόγο εσείς προσωπικά παίρνετε στην πλάτη σας
το φορτίο αυτό, όταν δεν σας ανήκει. Και δεν σας ανήκει, γιατί
εσείς τη δουλειά σας κάνετε. 

Εν πάση περιπτώσει, τελειώνοντας θέλω να σας πω και κάτι
άλλο. Ο καθένας ατοµικά µπορεί να συµπεριφέρεται όπως νοµί-
ζει αδιαφορώντας για το ποια θα είναι η άποψη των άλλων γύρω
από το πρόσωπό του. Όταν όµως εκπροσωπεί ένα θεσµό, θα
πρέπει να σέβεται το θεσµό και εσείς είστε υποχρεωµένος αυτήν
τη στιγµή να σεβαστείτε το θεσµό τον οποίον εκπροσωπείτε.

Είστε Υπουργός και είστε υποχρεωµένος να απαντήσετε. 
Επαναλαµβάνω για άλλη µια φορά: Μην απαξιώνετε τη Βουλή.

Μην καλύπτετε παρανοµίες. Διότι εάν εν τέλει αποκαλυφθεί πως
έχουν γίνει παρανοµίες, όπως λένε οι πληροφορίες, τότε θα
έχετε διαπράξει και υπόθαλψη εγκληµατία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Υφυ-
πουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Νικητιάδης για τρία λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-
ρισµού): Κύριε συνάδελφε, προφανώς εσείς γνωρίζετε κάτι που
εµάς η «ΟΠΑΠ Α.Ε.» δεν µας το γνωστοποιεί και προφανώς εσείς
έχετε πρόβληµα να το κατονοµάσετε. Αυτό που µου δίνει η
«ΟΠΑΠ Α.Ε.» είµαι υποχρεωµένος και να καταθέσω και λέει ότι η
εταιρεία «BRONDYN ΕΠΕ» παρέχει τις υπηρεσίες της στην
«ΟΠΑΠ Α.Ε.» συνεχώς περίπου επί είκοσι πέντε έτη. Προσέξτε,
εσείς θυµηθείτε πόσα χρόνια είστε Βουλευτής και ξαφνικά µετά
από είκοσι πέντε έτη που προσφέρει τις υπηρεσίες της –η ίδια
εταιρεία είναι- έρχεστε τώρα και θέτετε ένα ζήτηµα το οποίο µά-
λιστα δεν ολοκληρώνετε. Λέτε να σας πούµε το ιδιοκτησιακό κα-
θεστώς, όταν η ίδια η ανώνυµη εταιρεία λέει ότι εγώ λειτουργώ
µε ένα συγκεκριµένο τρόπο και αυτός ο τρόπος επιβάλλει να µη
δίδω το ιδιοκτησιακό καθεστώς. 

Λέει, λοιπόν: «Παρέχει τις υπηρεσίες της επί είκοσι πέντε έτη
ως ασφαλιστικός σύµβουλος επί συνταξιοδοτικών θεµάτων. Η
ίδια εταιρεία κατά το παρελθόν και επί σειρά ετών προσέφερε
τις υπηρεσίες της στην «ΟΠΑΠ Α.Ε.» και ως ασφαλιστικός σύµ-
βουλος σε ό,τι αφορά την πρόσθετη ασφαλιστική κάλυψη του
προσωπικού της στον κλάδο της υγείας. Το έργο του ασφαλιστι-
κού συµβούλου σε µεγάλες εταιρείες όπως η «ΟΠΑΠ Α.Ε.» είναι
εξαιρετικά σύνθετο και σηµαντικό, τόσο για τη σωστή διαχείριση
και πρόβλεψη των ασφαλιστικών αναγκών όσο και στην εξοικο-
νόµηση των δαπανών». 

Σας είπα και την προηγούµενη φορά ότι το ζητούµενο είναι να
δούµε αν αυτή η εταιρεία εκτελεί σωστά το έργο της, αν από τη
δραστηριότητά της κερδίζει ή ζηµιώνεται ο ΟΠΑΠ …

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Καταθέστε τις νόµιµες συµ-
βάσεις. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-
ρισµού): Εννοείτε, δηλαδή, να έρθουν τα έγγραφα όταν έρχεται
µια εταιρεία που είναι στο Χρηµατιστήριο; 

Κύριε συνάδελφε, αν µου κατονοµάσετε µια άλλη εταιρεία που
κατέχει την πλειοψηφία το δηµόσιο και είναι στο Χρηµατιστήριο
και κατέθεσε τις συµβάσεις, τότε να το δούµε και εγώ στη συνέ-
χεια να επικαλεστώ τη δική σας επιχειρηµατολογία. 

Ο «ΟΠΑΠ Α.Ε.» είναι που µου δίνει την απάντηση και στον
«ΟΠΑΠ Α.Ε.», κύριε συνάδελφε, όπως γνωρίζετε, υπάρχουν κά-
ποιες χιλιάδες µέτοχοι, των οποίων τα συµφέροντα ανά πάσα
στιγµή διακυβεύονται και των οποίων τα συµφέροντα ανά πάσα
στιγµή µπορούν να ανέβουν ή να κατέβουν. Δεν µπορεί, λοιπόν,
όταν αυτή η εταιρεία επικαλείται συγκεκριµένα γεγονότα και
όταν επικαλείται συγκεκριµένο λόγο για τον οποίο αρνείται, εµείς
να πάµε να διαταράξουµε την ισορροπία που υπάρχει στο Χρη-
µατιστήριο, εάν απαγορεύεται από την Επιτροπή Κεφαλαιαγο-
ράς κάτι τέτοιο. Εγώ απλά το λέω αυτό και επαναλαµβάνω τα
ονόµατα. Προφανώς εσείς κάτι γνωρίζετε. Δεν έχετε παρά να
µας πείτε τα ονόµατα εσείς. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Να δούµε ο εισαγγελέας τι
θα πει. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των αναφορών και ερωτή-
σεων.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 19.17’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Τετάρτη 6 Ιουλίου 2011 και ώρα 10.00’,
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος νοµοθετική εργασία, σύµ-
φωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί. 
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